
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Sammanträdesdatum 
2025-02-28 

 
  

Regionfullmäktige   
 
Tid och plats 09:00-15.50, Expohallen, Munken, Timmernabbsvägen 2, Mönsterås 
Beslutande 
 

Jonas Erlandsson (S), ordförande 
Anders Andersson (KD), vice ordförande 
Angelica Katsanidou (S) 
Per Wimarsson (S) 
Malin Wimmerström (S) 
Åke Jägerö (S) 
Rosie Folkesson (S) 
Mattias Wärnsberg (S) 
Peter Högberg (S) §§ 1–33 
Peter Vretlund (S) §§ 1–12, 14–40, jäv 13 
Leila Radovic (S) 
Elin Sejnehed (S) 
Martina Aronsson (S) 
Maria Ixcot Nilsson (S) 
Henrik Nilsson Bokor (S) §§ 1–38 
Mattias Adolfson (S) 
Per Adolfsson (S), ersättare för Malin Anell (S) 
Mårten Ekblad (S), ersättare för Anders Henriksson (S) 
Ulf Bexell (S), ersättare för Ing-Marie Karlsson (S) 
Sara-Lisa Ekedahl (S) 
Steve Sjögren (S) 
Rickard Bäck (S), ersättare för Lasse Johansson (S) 
Ilko Corkovic (S) 
Per-Olof Johansson (S) 
Kristina Sjöström (S) 
Karin Helmersson (C) 
Ingela Pettersson (C), ersättare för Joachim Starck (C) 
Magnus Danlid (C) §§ 1–33 
Kerstin Karlström (C), ersättare för Mahmoud Al Mokdad (C) 
Bengt Thörnblad (C), ersättare för Anna Lundgren (C) 
Magnus Larsson (C), ersättare för Emmy Ahlstedt (C) §§ 1–17 
Emmy Ahlstedt (C) §§ 18–40 
Lena Granath (V) 
Daniel Ståhl (V) 
Jonny Andersson (V) 
Jan Martinsson (V) 
Sara Kånåhols (V) 
Ellinor Troli (M), ersättare för Malin Sjölander (M) §§ 1–10 
Malin Sjölander (M) §§ 11–12, 14–40, jäv 13 
Emil Jörgensen (M), ersättare för Elin Sjölander Landerdahl (M) 
Åsa Ottosson (M) 
Robin Hanzl (M) 
Magnus Jernetz Gustafsson (M), ersättare för Lennart Hellström (M) 
Pär-Gustav Johansson (M) 
Daniel Lindvall (M) 
Sven Sparavec (M) 
Emma Lilliehorn (M) 
Monica Ljungdahl (M) 
Carl Dahlin (M) 
Eila Medin (M) 
Jimmy Loord (KD) 
Maud Ärlebrant (KD) 
Ola Hammarbäck (KD), ersättare för Gudrun Brunegård (KD) 
Madeleine Rosenqvist (KD), ersättare för Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) §§ 1–17 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) §§ 18–40 
Margreth Johansson (KD) 
Arne Sjöberg (KD) 
Marwin Johansson (KD) 
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 Martin Kirchberg (SD) 
Bo Karlsson (SD) 
Janita Kirchberg (SD), ersättare för Leif Gustavsson (SD) 
Erik Arvidsson (SD) 
Anne-Marie Norman (SD) 
Anni Juhl Nielsen (SD) 
Sune Olsson (SD), ersättare för Michael Erlandsson (SD) 
Lillemor Marcus Jonsson (SD) 
Claus Zaar (SD) 
Göran Gustafsson (SD) 
Petra Gustavsson (SD) 
Göran Bågenholm (SD) 
 

Övriga närvarande Carl-Wiktor Svensson (KD), regionråd 
Yvonne Hagberg, regionrevisorerna 
Ingeborg Eriksson, regiondirektör 
Ann-Sofie Hedenstein, kanslidirektör 
Moa Rosholm, regionsekreterare 
Johan Jarl. regionsekreterare 

   

Justering Sker digitalt. 
 
 
Paragrafer 1–40  

 
  

Ordförande Jonas Erlandsson (S) 
 

 

Justerare Karin Helmersson (C) Jimmy Loord (KD)  
  
Sekreterare Johan Jarl 
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§ 1  Ärendenummer RS 2025/7 

Godkännande av föredragningslista 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner föredragningslistan. 
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§ 2  Ärendenummer RS 2025/7 

Val av justerare 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Karin Helmersson (C) och Jimmy Loord (KD) att 
tillsammans med ordförande justera mötets protokoll. 
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§ 3  Ärendenummer RS 2025/200 

Anmälan av inkomna interpellationer och frågor 2025 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att inkomna interpellationer och frågor får 
ställas. 

Bakgrund 
Inför mötet har följande interpellationer inkommit: 

a. Åtgärder mot allergiproblem på kvinnokliniken vid Västerviks 
sjukhus, ställd av Bo Karlsson (SD) (RS 2025/85). 

b. Hur tänker majoriteten förbättra informationen kring hjärtstartare, 
ställd av Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) (RS 2025/117). 

c. Hur stor andel av medarbetarna genomgår återkommande HLR-
utbildning, ställd av Jimmy Loord (KD) (RS 2025/125). 

d. Vad gör majoriteten för att säkra geriatriska vårdplatser på 
länssjukhuset, ställd av Jimmy Loord (KD) (RS 2025/165). 

e. Vilka konsekvenser har dygnsvilan fått för ambulanspersonalen, 
ställd av Martin Kirchberg (SD) (RS 2025/171). 

f. Beredskap vid brostopp, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 2025/255). 
g. När kan patienter i Kalmar län få en cancerscreening som inkluderar 

AI, ställd av Malin Sjölander (M) (RS 2025/259). 
h. Vad händer med ambulansstationen i Nybro, ställd av Anni Juhl 

Nielsen (SD) (RS 2025/284). 
i. Regionens konstsamling, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 2025/321). 
j. Hur ska folkhögskolorna bidra till kompetensförsörjningen, ställd av 

Bo Karlsson (SD) (RS 2025/322). 
k. Hur garanterar man utländska läkares kompetens, ställd av Claus 

Zaar (SD) (RS 2025/323). 
--- 
Följande frågor har inkommit inför mötet: 

a. Vad kostar länets mer ambitiösa mål av EU:s “Clean Vehicle 
Directive” skattebetalarna, ställd av Martin Kirchberg (SD) (RS 
2025/319). 

b. Dags att följa Folkhälsomyndighetens rekommendation, ställd av 
Jimmy Loord (KD) (RS 2025/344). 
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c. Kommer ni återställa språket på officiella informationssidor, ställd av 
Malin Sjölander (M) (RS 2025/342). 

--- 
Ordförande Jonas Erlandsson (S) informerar att interpellationen Regionens 
konstsamling, ställd av Carl Dahlin (M), besvaras vid kommande möte. 
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§ 4  Ärendenummer RS 2024/1408 

Svar på medborgarförslag om att kollektivtrafiken ska 
ha en rabatterad periodbiljett för vintern som gäller tre 
eller fyra månader 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att besvara medborgarförslaget med redovisat 
yttrande. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om att införa en 
rabatterad periodbiljett för vintern med en giltighetstid på tre till fyra 
månader. Periodbiljetten ska rikta sig till pendlare som idag transporterar sig 
med cykel och/eller bil. Förslagsställaren ser med förslaget stora miljö- och 
hälsovinster, att göra det kollektiva resandet mer attraktivt och ett minskat 
antal bilresor som sekundär effekt. 

Yttrande 
I analyser som gjorts av idag befintliga försäljnings- och resandedata, kan 
konstateras att de resenärer som sällan eller aldrig reser kollektivt är mindre 
benägna att köpa just periodbiljetter. Grund för detta är att de binder sig för 
att resa kollektivt under en längre tidsperiod och att de i förväg inte vet vilket 
resebehov som kommer att uppstå, exempelvis på grund av distansarbete, 
sjukfrånvaro, väderlek etcetera. 
De resenärer som reser kollektivt sporadiskt köper i en större omfattning 
enkelbiljetter och 24-timmarsbiljetter. För att locka resenärer som reser 
sporadiskt till att resa kollektivt oftare, infördes under pandemin en ny 
Flexbiljett med en förmånlig prissättning. 
Flexbiljetten består av tio biljetter som var och en är giltig i 24 timmar efter 
aktivering. Biljetterna kan nyttjas under 30 dagar från första 
aktiveringstillfället. 
I första hand är det Kalmar länstrafiks mest trogna resenärer som idag köper 
någon form av periodbiljetter. Även för en trogen resenär kan det finnas en 
tveksamhet till att köpa en periodbiljett med en giltighet upp till fyra 
månader. Dels blir det en större summa att betala vid ett och samma tillfälle, 
det finns en osäkerhet att i förväg veta resebehovet varav frågan uppstår i 
vilken omfattning det faktiskt lönar sig att köpa en sådan periodbiljett. 
Kalmar länstrafik uppmuntrar ett hållbart resande vilket också då ökar 
konkurrenskraften gentemot att resa med bil. Under 2024 så har en 
omfattande genomlysning gjorts i fråga om priser och biljetter vilket 
resulterat i förändringar från och med 2025. Exempelvis har priset för en 30-
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dagars periodbiljett sänks. Syftet med biljettprisförändringen som trädde i 
kraft den 7 januari är just att attrahera nya resenärer och att premiera idag 
befintliga resenärer. 
Utifrån vad som ovan beskrivits, görs bedömningen att Kalmar länstrafik 
kan attrahera såväl nya som befintliga resenärer med det upplägg som gäller 
från och med 2025 utan en särskild rabatterad periodbiljett. 
--- 
Ärendet har behandlats av kollektivtrafiknämnden § 13 den 16 januari 2025. 
Nämnden föreslog regionfullmäktige att besvara medborgarförslaget med 
redovisat yttrande. 
Regionstyrelsen lämnade § 20 den 6 februari 2025 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige beslutar att besvara medborgarförslaget med redovisat 
yttrande.” 

Överläggning 
Peter Vretlund (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt Peter 
Vretlunds (S) förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 20 den 6 februari 2025. 
2. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 13 den 16 januari 

2025. 
3. Medborgarförslag om rabatterad periodbiljett för vintern som gäller 

tre eller fyra månader. 
 
Expedierat till: Förslagsställaren 
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§ 5  Ärendenummer RS 2024/1438 

Svar på medborgarförslag om att anordna en barn- och 
ungdomspsykiatrisk slutenvårdsavdelning vid nya 
psykiatrihuset i Västervik 

Beslut 
Regionfullmäktige avslår medborgarförslaget om att anordna en barn- och 
ungdomspsykiatrisk slutenvårdsavdelning vid nya psykiatrihuset i Västervik. 

Reservation 
Samtliga ledamöter från SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Bakgrund 
I ett medborgarförslag föreslår Therese Dahlén att det anordnas en barn- och 
ungdomspsykiatrisk slutenvårdsavdelning i de nya lokalerna som byggs för 
psykiatrin i Västervik. Enligt förslaget kan detta leda till minskade 
reskostnader och utsläpp, fler tillgängliga vårdplatser i Kalmar ökar samt 
ökad kvalitet och trygghet för barnet då upparbetade behandlingskontakter i 
Västervik kan bibehållas. 

Sammanfattning av yttrande 
Patientunderlaget för en barn- och ungdomspsykiatrisk slutenvårdsavdelning 
i Västervik är i dagsläget för litet för att upprätthålla kompetens, bemanning 
samt för att kunna bedriva patientsäker vård med hög tillgänglighet. 
Möjligheten att nyttja de gamla psykiatrilokalerna är heller inte möjlig då 
dessa inte kommer att vara kvar. Barn- och ungdomspsykiatriska 
avdelningen i Kalmar har fyra vårdplatser med god tillgänglighet, där 
vårdplanering och uppföljning sker i nära samverkan med patientens 
vårdkontakt. Därutöver erbjuds från och med 2025 psykiatrisk vård via ett 
mobilt mellanvårdsteam i hela Kalmar län. Vårdformen kompletterar 
öppenvård och akutvården med insatser i hemmet vilket ska leda till färre 
inläggningar och ökad trygghet hos familjer. 

Prövning enligt barnkonventionen 
En vanlig prövning av barnets bästa har gjorts. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 21 den 6 februari 2025 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige avslår medborgarförslaget om att anordna en barn- och 
ungdomspsykiatrisk slutenvårdsavdelning vid nya psykiatrihuset i 
Västervik.” 
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--- 
Vid regionfullmäktiges möte den 28 februari 2025 presenterar 
förslagsställaren sitt medborgarförslag. 

Överläggning 
1. Lena Granath (V) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 

regionstyrelsens förslag. 
2. Bo Karlsson (SD) föreslår att regionfullmäktige ska bifalla 

medborgarförslaget. 
--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
enligt Lena Granaths (V) förslag eller Bo Karlssons (SD) förslag. Han finner 
att regionfullmäktige beslutar enligt Lena Granaths (V) förslag. 
Omröstning begärs och genomförs enligt följande: 

- Ledamot som röstar för Lena Granaths (V) förslag röstar ja. 
- Ledamot som röstar för Bo Karlssons (SD) förslag röstar nej. 

Omröstningen får följande resultat: 
Ledamot Ja Nej Avstår 

Angelica Katsanidou (S) Ja   

Per Wimarsson (S) Ja   

Malin Wimmerström (S) Ja   

Åke Jägerö (S) Ja   

Rosie Folkesson (S) Ja   

Mattias Wärnsberg (S) Ja   

Peter Högberg (S) Ja   

Peter Wretlund (S) Ja   

Lejla Radovic (S) Ja   

Elin Sejnehed (S) Ja   

Martina Aronsson (S) Ja   

Maria Ixcot Nilsson (S) Ja   

Henrik Nilsson Bokor (S) Ja   

Mattias Adolfson (S) Ja   

Per Adolfsson (S) Ja   

Mårten Ekblad (S) Ja   

Ulf Bexell (S) Ja   

Sara-Lisa Ekedahl (S) Ja   

Steve Sjögren (S) Ja   

Rickard Bäck (S) Ja   

Ilko Corkovic (S) Ja   
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Per Olof Johansson (S) Ja   

Kristina Sjöström (S) Ja   

Karin Helmersson (C) Ja   

Ingela Pettersson (C) Ja   

Magnus Danlid (C) Ja   

Kerstin Karlström (C) Ja   

Bengt Törnblad (C) Ja   

Magnus Larsson (C) Ja   

Lena Granath (V) Ja   

Daniel Ståhl (V) Ja   

Jonny Andersson (V) Ja   

Jan Martinsson (V) Ja   

Sara Kånåhols (V) Ja   

Ellinor Troli (M)   Avstår 

Emil Jörgensen (M)   Avstår 

Åsa Ottosson (M)   Avstår 

Robin Hanzl (M)   Avstår 

Magnus Jernetz Gustavsson (M)   Avstår 

Pär-Gustav Johansson (M)   Avstår 

Daniel Lindvall (M)   Avstår 

Sven Sparavec (M)   Avstår 

Emma Lilliehorn (M)   Avstår 

Monica Ljungdahl (M)   Avstår 

Carl Dahlin (M)   Avstår 

Eila Medin (M)   Avstår 

Jimmy Loord (KD)   Avstår 

Maud Ärlebrant (KD)   Avstår 

Ola Hammarbäck (KD)   Avstår 

Anders Andersson (KD)   Avstår 

Madeleine Rosenqvist (KD)   Avstår 

Margreth Johansson (KD)   Avstår 

Arne Sjöberg (KD)   Avstår 

Marwin Johansson (KD)   Avstår 

Martin Kirchberg (SD)  Nej  

Bo Karlsson (SD)  Nej  

Janita Kirchberg (SD)  Nej  

Erik Arvidsson (SD)  Nej  
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Anne-Marie Norman (SD)  Nej  

Anni Juhl Nielsen (SD)  Nej  

Sune Olsson (SD)  Nej  

Lillemor Marcus Jonsson (SD)  Nej  

Claus Zaar (SD)  Nej  

Göran Gustafsson (SD)  Nej  

Petra Gustafsson (SD)  Nej  

Göran Bågenholm (SD)  Nej  

Jonas Erlandsson (S), ordförande Ja   

Resultat 35 12 20 

Regionfullmäktige beslutar enligt Lena Granaths (V) förslag med resultatet 
35 jan, 12 nej och 20 som avstår. 

Reservation 

Samtliga ledamöter från SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 21 den 6 februari 2025. 
2. Yttrande över medborgarförslag om att anordna en barn- och 

ungdomspsykiatrisk avdelning vid nya psykiatrihuset i Västervik. 
3. Medborgarförslag om att anordna en barn- och ungdomspsykiatrisk 

avdelning vid nya psykiatrihuset i Västervik. 
 
Expedierat till: Förslagsställaren 
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§ 6  Ärendenummer RS 2024/1782 

Överlämnande av medborgarförslag om tillgången till 
ambulans i Löttorp 

Beslut 
Regionfullmäktige överlämnar medborgarförslaget om tillgången till 
ambulans i Löttorp till regionstyrelsen för beslut. 

Bakgrund 
Regionfullmäktige har mottagit ett medborgarförslag om ambulans i Löttorp 
tillgänglig hela året, alla tider på dygnet. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att medborgarförslaget överlämnas 
till regionstyrelsen för beslut, eftersom förslaget är inom regionstyrelsens 
verksamhetsområde. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium daterad den 29 januari 

2025. 
2. Medborgarförslag om tillgången till ambulans i Löttorp. 

 
Expedierat till: Regionstyrelsen 
 

13Comfact Signature Referensnummer: 200028SE



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2025-02-28 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 7  Ärendenummer RS 2024/1733 

Överlämnande av medborgarförslag om att vaccination 
mot covid-19 bör upphöra då riskerna för biverkningar 
är alldeles för stora 

Beslut 
Regionfullmäktige överlämnar medborgarförslaget om att vaccination mot 
covid-19 bör upphöra då riskerna för biverkningar är alldeles för stora till 
regionstyrelsen för beslut. 

Bakgrund 
Regionfullmäktige har mottagit ett medborgarförslag om att vaccination mot 
covid-19 bör upphöra. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att medborgarförslaget överlämnas 
till regionstyrelsen för beslut, eftersom förslaget är inom regionstyrelsens 
verksamhetsområde. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium, daterad den 29 januari 

2025. 
2. Medborgarförslag om att vaccination mot covid-19 bör upphöra då 

riskerna för biverkningar är alldeles för stora. 
 
Expedierat till: Regionstyrelsen 
 

14Comfact Signature Referensnummer: 200028SE



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2025-02-28 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 8  Ärendenummer RS 2025/143 

Överlämnande av medborgarförslag om samtalssäte på 
Kalmar länstrafik bussar i persontrafik 

Beslut 
Regionfullmäktige överlämnar medborgarförslaget om samtalssäte på 
Kalmar länstrafiks bussar i persontrafik till kollektivtrafiknämnden för 
beslut. 

Bakgrund 
Regionfullmäktige har mottagit ett medborgarförslag om ett samtalssäte på 
alla Kalmar länstrafiks bussar som går i persontrafik. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att medborgarförslaget överlämnas 
till kollektivtrafiknämnden för beslut, eftersom det är inom nämndens 
verksamhetsområde. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium, daterad den 4 februari 

2025. 
2. Medborgarförslag om samtalssäte på Kalmar länstrafiks bussar i 

persontrafik. 
 
Expedierat till: Kollektivtrafiknämnden 
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§ 9  Ärendenummer RS 2025/26 

Information från beredningen för hållbarhet och 
folkhälsa 

Bakgrund 
Martina Aronsson (S), ordförande i beredningen för hållbarhet och folkhälsa, 
informerar om beredningens verksamhet. 
Beredningen för hållbarhet och folkhälsa har till uppgift att följa Region 
Kalmar läns hållbarhetsarbete, med särskild uppmärksamhet på 
folkhälsoarbetet. 
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§ 10  Ärendenummer RS 2025/26 

Information från revisorerna 

Bakgrund 
Yvonne Hagberg, regionrevisorerna, informerar om granskningar av: 

• Preventiv hälso- och sjukvård i Region Kalmar län 

• Basgranskning 2023 
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§ 11  Ärendenummer RS 2024/1593 

Trafikförsörjningsprogram Kalmar län, period 2025–
2033 

Beslut 
Regionfullmäktige antar Trafikförsörjningsprogram för Kalmar län, 2025–
2033. 

Bakgrund 
Kalmar länstrafik har tagit fram ett förslag till nytt regionalt 
trafikförsörjningsprogram för perioden 2025–2033. 
Det regionala trafikförsörjningsprogrammet beskriver Region Kalmar läns 
behov av kollektivtrafik, förslag till inriktning för kollektivtrafikens 
utveckling, tydliga och uppföljningsbara mål samt ett antal strategiska val 
för hur målen ska kunna nås. 
Trafikförsörjningsprogrammet har varit på remiss till länets samtliga 
kommuner och andra berörda intressenter. Inkomna synpunkter har bemötts i 
samrådsredogörelsen och beaktats i bifogat förslag till nytt 
trafikförsörjningsprogram. 

Barnets bästa 
En vanlig prövning av barnets bästa har genomförts. 
--- 
Ärendet har behandlats av kollektivtrafiknämnden § 105 den 21 november 
2024. Nämnden föreslog regionfullmäktige att anta 
Trafikförsörjningsprogram för Kalmar län, 2025–2033. 
Regionstyrelsen lämnade § 256 den 11 december 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige antar Trafikförsörjningsprogram för Kalmar län, 2025–
2033.” 
Överläggning 
Peter Vretlund (S) föreslår, med instämmande av Per-Olof Johansson (S), 
Angelica Katsanidou (S) och Sara Kånåhols (V), att regionfullmäktige ska 
besluta enligt regionstyrelsens förslag. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt Peter 
Vretlunds (S) förslag. 
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Protokollsanteckning 
Samtliga ledamöter från Kristdemokraterna och Moderaterna lämnar 
protokollsanteckning som redovisas i protokollsbilaga 1. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 256 den 11 december 2024. 
2. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 105 den 21 november 

2024. 
3. Protokollsanteckning från Moderaterna och Kristdemokraterna 

lämnad på kollektivtrafiknämndens sammanträde, daterad den 21 
november 2024. 

4. Samrådsredogörelse – Trafikförsörjningsprogram för Kalmar län, 
2025–2033. 

5. Trafikförsörjningsprogram för Kalmar län, 2025–2033. 
 
Expedierat till: Kalmar länstrafik 
  Trafikdirektör 
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§ 12  Ärendenummer RS 2024/1601 

Revidering av OPF-KL18 med nytt namn OPF-KR 25 
(omställningsstöd och pension för förtroendevalda) 

Beslut 
Regionfullmäktige antar bestämmelser gällande omställningsstöd, pension 
och familjeskydd för förtroendevalda (OPF-KR 25), att gälla från och med 1 
januari 2025. 

Bakgrund 
Styrelsen för Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) beslutade den 18 
oktober 2024 att anta revideringar i OPF-KL18 gällande § 5 pensionsavgifter 
och att samtidigt byta namn på regelverket till OPF-KR 25. 
Paragraf 5 i OPF-KL18 revideras för att följa samma nivå för 
pensionsavgifter som tjänstepensionsavtalet AKAP-KR. En bärande tanke 
med OPF är att bestämmelserna ska underlätta och möjliggöra för 
förtroendevald att förena arbetsliv och uppdrag och därmed har 
bestämmelserna i möjligaste mån anpassats till de pensions- och 
omställningsavtal som gäller för anställda inom kommuner, regioner och 
kommunalförbund. Sedan den 1 januari 2023 gäller pensionsavtalet AKAP-
KR för anställda inom kommuner och regioner. Det helt avgiftsbestämda 
pensionsavtalet har pensionsavsättningar om 6 procent respektive 31,5 
procent. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 25 den 6 februari 2025 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige antar bestämmelser gällande omställningsstöd, pension 
och familjeskydd för förtroendevalda (OPF-KR 25), att gälla från och med 1 
januari 2025.” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 25 den 6 februari 2025. 
2. Meddelande nr 112024 från SKR:s styrelse - Revidering av OPF-

KL18 med nytt namn OPF-KR 25 omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda, daterat den 4 november 2024. 
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Expedierat till: HR-direktör 
  Sveriges Kommuner och Regioner, SKR 
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§ 13  Ärendenummer RS 2025/109 

Kapitaltäckningsgaranti Kalmar Öland Airport AB 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att garantera det egna kapitalet i Kalmar Öland 
Airport AB under 2025 och fram till bolagsstämman 2026 motsvarande 
Region Kalmar läns ägarandel av bolaget. 

Bakgrund 
Sedan pandemin och dess konsekvenser på resandet har ekonomin i Kalmar 
Öland Airport varit utmanande. 
Resultatet efter finansiella poster har haft följande utveckling de senaste fem 
åren vilken har en direkt relation till antalet passagerare om hänsyn inte tas 
till de statliga stöd som utökades tillfälligt efter pandemin: 

År Resultat efter 
finansiella poster 
(tkr) 

Passagerare 

2019 - 676 231 613 

2020 - 6 523     1) 52 812 

2021 - 2 829     2) 44 426 

2022 - 15 138   3) 106 254 

2023 - 20 672 113 488 

1) inklusive cirka 13,4 mnkr i extra driftsbidrag från staten 

2) inklusive 28,0 mnkr i extra driftsbidrag från ägarna 

3) inklusive cirka 12,0 mnkr i extra driftsbidrag från staten 

Vid utgången av 2023 hade bolaget ett bundet eget kapital på 4,0 mnkr och 
ett fritt eget kapital på 40,7 mnkr. 
Det prognostiserade resultatet för bolaget för 2024 är minus 23,5 mnkr och 
budgeten för 2025 summerar till minus 21,0 mnkr. 
Det kärva ekonomiska läget gäller alla regionala flygplatser i riket. Under 
2023 var det prognostiserade ekonomiska stödet från kommuner och 
regioner överstigande 600 mnkr. 
Flyget från Kalmar Öland Airport spelar en avgörande roll för näringslivet 
och besöksnäringen i regionen. Bolaget deltar i det arbete som pågår, främst 
genom SRF (Svenska regionala flygplatser), för att öka det statliga stödet till 
de regionala flygplatserna. Båda ägarna har ställt sig positiva till den 
utredning som förespråkade ett statligt övertagande av flygplatsen. Det pågår 
även utvecklingsarbete som kan påverka de ekonomiska förutsättningarna 
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positivt i någon mån, men det kommer att krävas någon form av 
ägarstöd/driftsbidrag för en fortsatt verksamhet. Arbetet med att ta fram 
former för hur ett sådant stöd kan se ut kommer att intensifieras under 2025 i 
samverkan mellan bolagets båda ägare. 
Med anledning av ovanstående föreslås regionfullmäktige att besluta om att 
garantera det egna kapitalet i Kalmar Öland Airport AB under 2025 och fram 
till bolagsstämman 2026 motsvarande Region Kalmar läns ägarandel i 
bolaget. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 26 den 6 februari 2025 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige beslutar att garantera det egna kapitalet i Kalmar Öland 
Airport AB under 2025 och fram till bolagsstämman 2026 motsvarande 
Region Kalmar läns ägarandel av bolaget.” 

Överläggning 
Martin Kirchberg (SD) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt Martin 
Kirchbergs (SD) förslag. 

Jäv 
Peter Vretlund (S) och Malin Sjölander (M) anmäler jäv och deltar inte i 
ärendets handläggning och beslut. 

Handling 
Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 26 den 6 februari 2025. 
 
Expedierat till: Ekonomidirektör 
  Kalmar Öland Airport AB 
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§ 14  Ärendenummer RS 2024/5 

Justering i prislista för allmän- och specialisttandvård 
2025 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att godkänna prisjusteringar för åtgärdsnummer 
214, 351 och 352 i Prislista för allmän- och specialisttandvård 2025, enligt 
följande: 

Kod Åtgärd Pris 
allmäntandvård 

Referenspris 
allmäntandvård 

Pris 
specialist
tandvård 

Referenspris 
specialist-
tandvård 

214 Kvalificerat 
rådgivande 
samtal för 
sjukdoms- eller 
smärtprevention 

565 kr 600 kr 565 kr 600 kr 

351 Kvalificerat 
rådgivande 
samtal vid 
sjukdoms- eller 
smärttillstånd, 60 
minuter eller mer, 
distanskontakt 
via videolänk 

880 kr 885 kr 880 kr 885 kr 

352 Kvalificerat 
rådgivande 
samtal vid 
sjukdoms- eller 
smärttillstånd, 
distanskontakt 
via videolänk 

405 kr 410 kr 405 kr 410 kr 

 

Bakgrund 
Den 27–28 november 2024, § 183, tog regionfullmäktige beslut om att 
fastställa Prislista för allmän- och specialisttandvård, att gälla från och med 
den 15 januari 2025. Det har nu uppmärksammats felaktigheter i de 
prisnivåer som har angetts för tre åtgärder gällande kvalificerat rådgivande 
samtal för specialisttandvård. 
Justeringar behöver göras på två åtgärder där specialistpriset är 5 kronor 
respektive 10 kronor lägre än allmäntandvårdspriset. Den tredje åtgärden 
behöver justeras då priset är helt felaktigt och orimligt, och för att inte få för 
stor avvikelse inför prisuppdatering 2026. De åtgärdsnummer som det gäller 
är 214, 351 och 352. 
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Det innebär att priserna för de aktuella åtgärderna blir enligt följande i 
prislistan: 
Före: 

Kod Åtgärd Pris allmän-
tandvård 

Referenspris 
allmän-
tandvård 

Pris 
specialist-
tandvård 

Referenspris 
specialist-
tandvård 

214 Kvalificerat 
rådgivande samtal 
för sjukdoms- eller 
smärtprevention 

565 kr 600 kr 50 kr 600 kr 

 
Efter: 

Kod Åtgärd Pris allmän-
tandvård 

Referenspris 
allmän-
tandvård 

Pris 
specialist-
tandvård 

Referenspris 
specialist-
tandvård 

214 Kvalificerat 
rådgivande samtal 
för sjukdoms- eller 
smärtprevention 

565 kr 600 kr 565 kr 600 kr 

 
Före: 

Kod Åtgärd Pris allmän-
tandvård 

Referenspris 
allmän-
tandvård 

Pris 
specialist-
tandvård 

Referenspris 
specialist-
tandvård 

351 Kvalificerat 
rådgivande samtal 
vid sjukdoms- eller 
smärttillstånd, 60 
minuter eller mer, 
distanskontakt via 
videolänk 

880 kr 885 kr 870 kr 885 kr 

352 Kvalificerat 
rådgivande samtal 
vid sjukdoms- eller 
smärttillstånd, 
distanskontakt via 
videolänk 

405 kr 410 kr 400 kr 410 kr 

  
Efter: 

Kod Åtgärd Pris allmän-
tandvård 

Referenspris 
allmän-
tandvård 

Pris 
specialist-
tandvård 

Referenspris 
specialist-
tandvård 

351 Kvalificerat 
rådgivande samtal 
vid sjukdoms- eller 
smärttillstånd, 60 
minuter eller mer, 
distanskontakt via 
videolänk 

880 kr 885 kr 880 kr 885 kr 

352 Kvalificerat 
rådgivande samtal 
vid sjukdoms- eller 
smärttillstånd, 
distanskontakt via 
videolänk 

405 kr 410 kr 405 kr 410 kr 

--- 
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Regionstyrelsen lämnade § 27 den 6 februari 2025 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
Regionfullmäktige beslutar att godkänna prisjusteringar för åtgärdsnummer 
214, 351 och 352 i Prislista för allmän- och specialisttandvård 2025, enligt 
följande: 

Kod Åtgärd Pris 
allmäntandvård 

Referenspris 
allmäntandvård 

Pris 
specialist
tandvård 

Referenspris 
specialist-
tandvård 

214 Kvalificerat 
rådgivande 
samtal för 
sjukdoms- eller 
smärtprevention 

565 kr 600 kr 565 kr 600 kr 

351 Kvalificerat 
rådgivande 
samtal vid 
sjukdoms- eller 
smärttillstånd, 60 
minuter eller mer, 
distanskontakt 
via videolänk 

880 kr 885 kr 880 kr 885 kr 

352 Kvalificerat 
rådgivande 
samtal vid 
sjukdoms- eller 
smärttillstånd, 
distanskontakt 
via videolänk 

405 kr 410 kr 405 kr 410 kr 

--- 
Efter avslutad överläggning regionfullmäktige enligt regionstyrelsens 
förslag. 

Handlingar 
Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 27 den 6 februari 2025. 
 
Expedierat till: Folktandvården 
  Ekonomidirektör 
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§ 15  Ärendenummer RS 2024/642 

Svar på motion om att införa intraprenader 

Beslut 
Regionfullmäktige återremitterar ärendet till regionstyrelsen med följande 
motivering: 
”I motionssvaret anges som grund för avslag bland annat att en eventuell 
intraprenad inte skulle harmonisera med övergripande mål för förvaltning 
och region. Man anger även att ett behov av att ha rätt styrinstrument för 
detta uppstår. 
För att motionssvaret ska vara godtagbart bör mer underlag än så adderas. 
Till exempel vad för styrinstrument som behövs utöver de som vi redan har 
för upphandlad verksamhet eller vårdvalsverksamhet. 
I svaret anges också att ekonomin skulle vara en faktor, att en intraprenad 
har en osäker ekonomisk utgång. Dock finns inga underbyggda argument för 
detta. 
Med anledning av detta yrkar vi på att ärendet återremitteras för att 
regionfullmäktige ska få väl genomarbetade underlag.” 
Återremissen görs genom minoritetsåterremiss. 

Bakgrund 
Malin Sjölander (M), Jimmie Loord (KD), Lennart Hellström (M) och 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) föreslår i en motion att regionfullmäktige 
beslutar att regionen ska undersöka om medarbetarna är intresserade av att 
helt eller delvis driva sin verksamhet som intraprenad, erbjuda intresserade 
medarbetare utbildning om hur man startar och driver en intraprenad samt 
om intresse finns ta fram nödvändiga underlag som underlättar för denna 
driftsform. 

Yttrande 
Medarbetarnas delaktighet och möjlighet för utveckling finns ständigt med i 
regionens arbete. En väl fungerande och sund organisation med motiverade 
medarbetare i hela organisationen är en av grundstenarna i regionens arbete 
för bästa kvalitet, tillgänglighet och säkerhet. Att fortsätta arbeta för 
förbättring och utveckling ger en uthållighet och motivation i hela regionen, 
snarare än att skapa olika förutsättningar för olika verksamhetsområden. 
Intraprenad är en verksamhetsform som förekommer i offentlig sektor och 
som innebär att medarbetarna på en enhet självständigt driver sin verksamhet 
som om det vore ett eget företag. Till skillnad från entreprenad är 
verksamheten fortfarande ägd av regionen och medarbetarna som driver den 
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anställda vid regionen. Intraprenaden kan ses som en form av internt 
företagande, där den ansvariga enheten arbetar med egna budgetar, mål och 
strategier, men fortfarande är en del av den större organisationen. 
Ett stort fokus på att nå målen för den enskilda verksamheten kanske inte 
alltid harmoniserar med de övergripande målen för förvaltning och region. 
Av det följer ett behov av att kunna följa upp och ha rätt styrinstrument för 
intraprenaden. Intraprenad är en komplicerad form av organisation med 
osäker ekonomisk utgång. Det kräver också ökade resurser i form av tid, 
administrativt stöd och ledningskapacitet. Andra driftsformer finns dock 
inom Region Kalmar län på olika områden, exempelvis inom området 
hälsoval med privata aktörer men också i form av samverkansorgan, bolag 
och stiftelse. 
Mot bakgrund av ovan är det inte aktuellt med intraprenader i Region 
Kalmar län och därmed föreslås motionen avslås. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 22 den 6 februari 2025 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige avslår motionen om intraprenader.” 
--- 

Överläggning 
1. Malin Sjölander (M) föreslår, med instämmande av Jimmy Loord 

(KD) och Anni Juhl Nielsen (SD), att ärendet ska återremitteras med 
följande motivering: 
”I motionssvaret anges som grund för avslag bland annat att en 
eventuell intraprenad inte skulle harmonisera med övergripande mål 
för förvaltning och region. Man anger även att ett behov av att ha rätt 
styrinstrument för detta uppstår. 
För att motionssvaret ska vara godtagbart bör mer underlag än så 
adderas. Till exempel vad för styrinstrument som behövs utöver de 
som vi redan har för upphandlad verksamhet eller 
vårdvalsverksamhet. 
I svaret anges också att ekonomin skulle vara en faktor, att en 
intraprenad har en osäker ekonomisk utgång. Dock finns inga 
underbyggda argument för detta. 
Med anledning av detta yrkar vi på att ärendet återremitteras för att 
regionfullmäktige ska få väl genomarbetade underlag.” 

2. Karin Helmersson (C) föreslår, med instämmande av Angelica 
Katsanidou (S), att ärendet ska avgöras idag och att 
regionfullmäktige ska besluta enligt regionstyrelsens förslag. 

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
att ärendet ska avgöras idag eller återremitteras enligt Malin Sjölanders (M) 
förslag. Han finner att ärendet ska avgöras idag. 
 

28Comfact Signature Referensnummer: 200028SE



Region Kalmar län 
Datum 
2025-02-28 

 
 

 

 

Omröstning begärs och genomförs enligt följande: 
- Ledamot som röstar för att ärendet ska avgöras idag röstar ja. 
- Ledamot som röstar för att ärendet ska återremitteras enligt Malin 

Sjölanders (M) förslag röstar nej. 
Omröstningen får följande resultat: 

Ledamot Ja Nej Avstår 

Angelica Katsanidou (S) Ja   

Per Wimarsson (S) Ja   

Malin Wimmerström (S) Ja   

Åke Jägerö (S) Ja   

Rosie Folkesson (S) Ja   

Mattias Wärnsberg (S) Ja   

Peter Högberg (S) Ja   

Peter Vretlund (S) Ja   

Lejla Radovic (S) Ja   

Elin Sejnehed (S) Ja   

Martina Aronsson (S) Ja   

Maria Ixcot Nilsson (S) Ja   

Henrik Nilsson Bokor (S) Ja   

Mattias Adolfson (S) Ja   

Per Adolfsson (S) Ja   

Mårten Ekblad (S) Ja   

Ulf Bexell (S) Ja   

Sara-Lisa Ekedahl (S) Ja   

Steve Sjögren (S) Ja   

Rickard Bäck (S) Ja   

Ilko Corkovic (S) Ja   

Per Olof Johansson (S) Ja   

Kristina Sjöström (S) Ja   

Karin Helmersson (C) Ja   

Ingela Pettersson (C) Ja   

Magnus Danlid (C) Ja   

Kerstin Karlström (C) Ja   

Bengt Törnblad (C) Ja   

Magnus Larsson (C) Ja   

Lena Granath (V) Ja   

Daniel Ståhl (V) Ja   

Jonny Andersson (V) Ja   

Jan Martinsson (V) Ja   
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Sara Kånåhols (V) Ja   

Malin Sjölander (M)  Nej  

Emil Jörgensen (M)  Nej  

Åsa Ottosson (M)  Nej  

Robin Hanzl (M)  Nej  

Magnus Jernetz Gustavsson (M)  Nej  

Pär-Gustav Johansson (M)  Nej  

Daniel Lindvall (M)  Nej  

Sven Sparavec (M)  Nej  

Emma Lilliehorn (M)  Nej  

Monica Ljungdahl (M)  Nej  

Carl Dahlin (M)  Nej  

Eila Medin (M)  Nej  

Jimmy Loord (KD)  Nej  

Maud Ärlebrant (KD)  Nej  

Ola Hammarbäck (KD)  Nej  

Anders Andersson (KD)  Nej  

Madeleine Rosenqvist (KD)  Nej  

Margreth Johansson (KD)  Nej  

Arne Sjöberg (KD)  Nej  

Marwin Johansson (KD)  Nej  

Martin Kirchberg (SD)  Nej  

Bo Karlsson (SD)  Nej  

Janita Kirchberg (SD)  Nej  

Erik Arvidsson (SD)  Nej  

Anne-Marie Norman (SD)  Nej  

Anni Juhl Nielsen (SD)  Nej  

Sune Olsson (SD)  Nej  

Lillemor Marcus Jonsson (SD)  Nej  

Claus Zaar (SD)  Nej  

Göran Gustafsson (SD)  Nej  

Petra Gustafsson (SD)  Nej  

Göran Bågenholm (SD)  Nej  

Jonas Erlandsson (S), ordförande Ja   

Resultat 35 32  

Regionfullmäktige beslutar att ärendet återremitteras till regionstyrelsen 
enligt Malin Sjölanders (M) förslag. Återremissen görs genom 
minoritetsåterremiss med resultatet 35 ja och 32 nej. 
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Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 22 den 6 februari 2025. 
2. Motion om att införa intraprenader, ställd av Malin Sjölander (M), 

Jimmy Loord (KD), Lennart Hellström (M), Chatrine Pålsson 
Ahlgren (KD). 

 
Expedierat till: Regionstyrelsen 
  HR-direktör 
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§ 16  Ärendenummer RS 2024/1291 

Svar på motion om kulturresor över länsgräns 

Beslut 
Regionfullmäktige återremitterar ärendet till regionstyrelsen med följande 
motivering: 
”Vi yrkar på återremiss så 
- att påståenden såsom exempelvis att övriga omkringliggande län måste 

erbjuda likadant upplägg med kulturresor styrks 
- att en genomförandeplan för hur en överenskommelse med 

omkringliggande län skulle kunna se ut för att möjliggöra kulturresor 
över länsgräns 

- att påvisa varför samsyn inte skulle kunna gå att uppnå med grannlänen i 
frågan även om de inte vill erbjuda kulturresor med samma upplägg som 
Kalmar län 

- att redovisa eventuella ekonomiska merkostnader det skulle medföra för 
Region Kalmar län att i mån av plats (såsom redan är gällande) 
exempelvis sätta en tur och retur-KLT-utfärdad-biljett i handen på en 
skolklass på stationen i Emmaboda och låta dem åka till Karlskrona eller 
Växjö för att besöka en kulturinstitution” 

Återremissen görs genom minoritetsåterremiss. 

Bakgrund 
Carl Dahlin (M), Robin Hanzl (M) och Daniel Lindvall (M) har lämnat in en 
motion angående kulturresor och att utöka möjligheterna genom att använda 
resorna över länsgräns till kulturinstitutioner i Blekinge, Kronoberg och 
Östergötland. 

Yttrande 
Region Kalmar län erbjuder kulturresor genom Kalmar länstrafik. 
Kulturresor innebär att skolklasser och pedagogisk verksamhet en gång per 
år kan resa kostnadsfritt i den ordinarie kollektivtrafiken, när det bedöms 
finnas ledig kapacitet på buss eller tåg. Resan går att nyttja till ett antal 
besöksmål inom Kalmar län. Att tillhandahålla kulturresor är ingen 
skyldighet för regioner, utan en service som Region Kalmar län erbjuder. 
Om resa ska ske över länsgräns behöver det finnas ett biljettsamarbete och 
en samsyn på hur biljetterna ska hanteras mellan respektive ansvarig 
organisation för kollektivtrafik. För att kunna nyttja en kulturresa över 
länsgräns behöver samma erbjudande finnas i det angränsande länets 
kollektivtrafik. Kollektivtrafiken i Blekinge, Kronoberg och Östergötland 
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har inte samma erbjudande om kulturresor som Kalmar länstrafik har. Det 
innebär att det inte går att nyttja möjligheten till kostnadsfri kulturresa över 
länsgräns och till deras kulturinstitutioner, så som möjligheten erbjuds inom 
Kalmar län via Kalmar länstrafik. 
En enkel prövning av barnets bästa har genomförts. 
--- 
Ärendet har behandlats av regionala utvecklingsnämnden § 16 den 15 januari 
2025 och kollektivtrafiknämnden § 14 den 16 januari 2025. Nämnderna 
föreslog regionfullmäktige att avslå motionen. 
Regionstyrelsen lämnade § 23 den 6 februari 2025 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige avslår motionen om kulturresor över länsgräns”. 
--- 

Överläggning 
1. Carl Dahlin (M) föreslår, med instämmande av Martin Kirchberg 

(SD), Janita Kirchberg (SD), Bo Karlsson (SD), Robin Hanzl (M) 
och Carl-Wiktor Svensson (KD), att regionfullmäktige ska 
återremittera ärendet med följande motivering: 
”Vi yrkar på återremiss så 
- att påståenden såsom exempelvis att övriga omkringliggande län 

måste erbjuda likadant upplägg med kulturresor styrks 
- att en genomförandeplan för hur en överenskommelse med 

omkringliggande län skulle kunna se ut för att möjliggöra 
kulturresor över länsgräns 

- att påvisa varför samsyn inte skulle kunna gå att uppnå med 
grannlänen i frågan även om de inte vill erbjuda kulturresor med 
samma upplägg som Kalmar län 

- att redovisa eventuella ekonomiska merkostnader det skulle 
medföra för Region Kalmar län att i mån av plats (såsom redan är 
gällande) exempelvis sätta en tur och retur-KLT-utfärdad-biljett i 
handen på en skolklass på stationen i Emmaboda och låta dem 
åka till Karlskrona eller Växjö för att besöka en kulturinstitution” 

2. Peter Vretlund (S) föreslår, med instämmande av Karin Helmersson 
(C) och Sara Kånåhols (V), att ärendet ska avgöras idag och att 
regionfullmäktige ska besluta enligt regionstyrelsens förslag. 

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
att ärendet ska avgöras idag eller att ärendet ska återremitteras enligt Carl 
Dahlins (M) förslag. Han finner att ärendet ska avgöras idag. 
Omröstning begärs och genomförs enligt följande: 

- Ledamot som röstar för att ärendet ska avgöras idag röstar ja. 
- Ledamot som röstar för att ärendet ska återremitteras enligt Carl 

Dahlins (M) förslag röstar nej. 
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Omröstningen får följande resultat: 
Ledamot Ja Nej Avstår 

Angelica Katsanidou (S) Ja   

Per Wimarsson (S) Ja   

Malin Wimmerström (S) Ja   

Åke Jägerö (S) Ja   

Rosie Folkesson (S) Ja   

Mattias Wärnsberg (S) Ja   

Peter Högberg (S) Ja   

Peter Vretlund (S) Ja   

Lejla Radovic (S) Ja   

Elin Sejnehed (S) Ja   

Martina Aronsson (S) Ja   

Maria Ixcot Nilsson (S) Ja   

Henrik Nilsson Bokor (S) Ja   

Mattias Adolfson (S) Ja   

Per Adolfsson (S) Ja   

Mårten Ekblad (S) Ja   

Ulf Bexell (S) Ja   

Sara-Lisa Ekedahl (S) Ja   

Steve Sjögren (S) Ja   

Rickard Bäck (S) Ja   

Ilko Corkovic (S) Ja   

Per Olof Johansson (S) Ja   

Kristina Sjöström (S) Ja   

Karin Helmersson (C) Ja   

Ingela Pettersson (C) Ja   

Magnus Danlid (C) Ja   

Kerstin Karlström (C) Ja   

Bengt Törnblad (C) Ja   

Magnus Larsson (C) Ja   

Lena Granath (V) Ja   

Daniel Ståhl (V) Ja   

Jonny Andersson (V) Ja   

Jan Martinsson (V) Ja   

Sara Kånåhols (V) Ja   

Malin Sjölander (M)  Nej  

Emil Jörgensen (M)  Nej  

Åsa Ottosson (M)  Nej  
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Robin Hanzl (M)  Nej  

Magnus Jernetz Gustavsson (M)  Nej  

Pär-Gustav Johansson (M)  Nej  

Daniel Lindvall (M)  Nej  

Sven Sparavec (M)  Nej  

Emma Lilliehorn (M)  Nej  

Monica Ljungdahl (M)  Nej  

Carl Dahlin (M)  Nej  

Eila Medin (M)  Nej  

Jimmy Loord (KD)  Nej  

Maud Ärlebrant (KD)  Nej  

Ola Hammarbäck (KD)  Nej  

Anders Andersson (KD)  Nej  

Madeleine Rosenqvist (KD)  Nej  

Margreth Johansson (KD)  Nej  

Arne Sjöberg (KD)  Nej  

Marwin Johansson (KD)  Nej  

Martin Kirchberg (SD)  Nej  

Bo Karlsson (SD)  Nej  

Janita Kirchberg (SD)  Nej  

Erik Arvidsson (SD)  Nej  

Anne-Marie Norman (SD)  Nej  

Anni Juhl Nielsen (SD)  Nej  

Sune Olsson (SD)  Nej  

Lillemor Marcus Jonsson (SD)  Nej  

Claus Zaar (SD)  Nej  

Göran Gustafsson (SD)  Nej  

Petra Gustafsson (SD)  Nej  

Göran Bågenholm (SD)  Nej  

Jonas Erlandsson (S), ordförande Ja   

Resultat 35 32  

Regionfullmäktige beslutar att ärendet återremitteras till regionstyrelsen 
enligt Malin Sjölanders (M) förslag. Återremissen görs genom 
minoritetsåterremiss med resultatet 35 ja och 32 nej. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 23 den 6 februari 2025. 
2. Protokollsutdrag från regionala utvecklingsnämnden § 16 den 15 

januari 2025. 
3. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 14 den 16 januari 

2025. 
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4. Motion – Kulturresor över länsgräns, ställd av Carl Dahlin (M), 
Robin Hanzl (M) och Daniel Lindvall (M). 

 
Expedierat till: Regionstyrelsen 
  Regional utvecklingsdirektör 
  Trafikdirektör 
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§ 17  Ärendenummer RS 2024/1229 

Svar på motion att möjliggöra kulturresor för 
landsbygdsskolor genom anropsstyrd trafik 

Beslut 
Regionfullmäktige avslår motionen om kulturresor för landsbygdsskolor 
genom anropsstyrd trafik. 

Bakgrund 
Carl Dahlin (M), Daniel Lindwall (M) och Robin Hanzl (M) har inkommit 
med en motion där de föreslår att Region Kalmar län ska möjliggöra för 
kulturresor genom befintlig anropsstyrd kollektivtrafik, så kallad Närtrafik. I 
första hand ska förslaget rikta sig till de skolor på landsbygden som är 
belägna i områden som helt eller delvis saknar linjelagd kollektivtrafik. 

Yttrande 
Region Kalmar län, via Kalmar länstrafik, erbjuder idag länets skolor och 
pedagogiska verksamheter att resa och besöka i förväg bestämda 
kulturresemål, så kallade kulturresor. 
Varje elev/deltagare har möjlighet att resa en gång per läsår och resorna 
erbjuds i mån av plats varför en resa alltid har att föregås av en ansökan. 
Kulturresorna ska inte medföra några merkostnader för Kalmar länstrafik 
varför dessa ska ske med befintlig linjelagd kollektivtrafik. 
Den anropsstyrda kollektivtrafiken, Närtrafiken, körs endast då det finns en 
beställning på en aktuell tur, om sådan uteblir uppstår således ingen kostnad 
för Kalmar länstrafik. De fordon som trafikerar turerna är personbilar 
alternativt minibussar med fyra sittplatser och en rullstolsplats, med 
undantag för några få fordon med 8–12 sittplatser och en rullstolsplats. 
Om ovan förslag genomförs kommer en merkostnad att uppstå för de turer 
där ingen annan resenär ämnar resa, det vill säga där fordonet kör ut enkom 
för den beställda kulturresan. 
Vad som därtill kommer att påverkas är den i planering för 2025 nya 
trafikstrukturen med en samordning av trafikslagen färdtjänst, sjukresor och 
Närtrafik. Om kulturresor blir en del av den anropsstyrda trafiken kommer 
det för dessa turer kunna uppstå en platsbrist där lösningen blir att öka 
antalet fordon och/eller att inte kunna bereda plats för resenärer inom 
område för Särskilda persontransporter. Oavsett kommer detta leda till en 
merkostnad för Kalmar länstrafik. 
Mot bakgrund av ovanstående bedöms förslaget inte ligga i linje med 
uppdraget om en ekonomi i balans. 
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Barnets bästa 
En enkel prövning av barnets bästa har genomförts. 
--- 
Ärendet har behandlats av kollektivtrafiknämnden § 12 den 16 januari 2025. 
Nämnden föreslog regionfullmäktige att avslå motionen om kulturresor för 
landsbygdsskolor genom anropsstyrd trafik. 
Regionstyrelsen lämnade § 24 den 6 februari 2025 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige avslår motionen om kulturresor för landsbygdsskolor 
genom anropsstyrd trafik.” 

Överläggning 
1. Peter Vretlund (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 

regionstyrelsens förslag. 
2. Carl Dahlin (M) föreslår, med instämmande av Daniel Lindwall (M), 

Robin Hanzl (M) och Carl-Wiktor Svensson (KD), att 
regionfullmäktige ska bifalla motionen. 

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
enligt med Carl Dahlins (M) förslag eller Peter Vretlunds (S) förslag. Han 
finner att regionfullmäktige beslutar enligt med Peter Vretlunds (S) förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 24 den 6 februari 2025. 
2. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 12 den 16 januari 

2025. 
3. Motion – Kulturresor för landsbygdsskolor genom anropsstyrd trafik, 

ställd av Carl Dahlin (M), Daniel Lindwall (M) och Robin Hanzl 
(M). 

 
Expedierat till: Carl Dahlin (M) 

Robin Hanzl (M) 
Daniel Lindvall (M) 
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§ 18  Ärendenummer RS 2025/255 

Svar på interpellation - Beredskap vid brostopp, ställd 
av Carl Dahlin (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Carl Dahlin (M) har ställt följande interpellation till Emmy Ahlstedt (C), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Ölandsbron är den enda fasta förbindelsen till Öland, där det finns strax 
under 30 000 åretruntboende samt det tiodubbla under högsäsong. 
Fyra hälsocentraler och tre ambulansstationer servar befolkningen och 
besökare som är i behov av vård. 
I händelse av ett längre brostopp, exempelvis svår olycka eller kollaps, 
behövs beredskap för att hantera akuta sjukdomsfall som behöver 
sjukhusvård på fastlandet. Att få fram en färja som kan trafikera sundet vid 
en dylik situation är ingen skyndsam process. Inte heller finns någon 
ambulanshelikopter i Region Kalmar läns regi som skulle kunna användas. 
Mina frågor till Emmy Ahlstedt är därför: 

- Hur ser Region Kalmar läns strategi ut för att tillgodose 
ölänningarnas, samt eventuella säsongsboendes, behov av 
ambulanstransport till fastlandet om Ölandsbron inte är farbar? 

- Hur ser Region Kalmar läns samverkan med Borgholms respektive 
Mörbylånga kommuner ut för att säkerställa att deras invånare har 
tillgång till sjukhusvård om Ölandsbron inte är farbar? 

- Hur ser Region Kalmar läns möjligheter till att bedriva vård av 
avancerad karaktär på Öland (som alltså inte finns idag) vid ett längre 
uppehåll av framkomlighet på Ölandsbron?” 

Interpellationssvar 
Emmy Ahlstedt (C) har överlämnat interpellationen till Mattias Adolfson 
(S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar:  
”Carl Dahlin lyfter i sin interpellation till mig frågor om hur regionens 
beredskap ser ut vi ett eventuellt längre brostopp på Ölandsbron och hur vi 
säkerställer boende och besökares tillgång till sjukvård. 
Låt mig börja med att understryka att Ölandsbron är en mycket viktig 
infrastruktur men den är också sårbar. Jag kan konstatera att beredskapen vid 
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brostopp inte endast är en fråga för regionen utan det är frågan om en nära 
samverkan mellan flera aktörer och myndigheter. 
2004 togs en beredskapsplan för Ölandsbron fram av länsstyrelsen i 
samverkan med Ölandskommunerna, polisen, Trafikverket, regionen 
(dåvarande landstinget) samt Kalmar kommun. Denna reviderades senast 
2015. I denna beredskapsplan slås det fast att en ersättningsfärja ska vara på 
plats efter 24 timmar, blir stoppet längre så ökas kapaciteten under de 
närmast följande dygnen. Kapaciteten kommer dock aldrig upp i samma nivå 
som bron har. Därför finns det också en tydlig prioritering där sjukvård, 
räddningstjänst och polis är högst prioriterat. Därefter kommer 
materialförsörjning till hälsocentraler och apotek. 
Vissa transporter måste fungera även vid korta avstängningar. Det kan röra 
sig om sjuktransporter, transporter av nyckelpersoner och vissa varor som t 
ex mediciner och post. Dessa transporter bör kunna ske med idag tillgängliga 
båt-och flygresurser (t ex räddningstjänst, sjöräddning och lots). Vid korta 
avstängningar på maximalt några dygn behöver därför sannolikt inte någon 
särskild ersättningstrafik organiseras. 
Trafikverket har åtagit sig att svara för begränsad ersättningstrafik för 
samhällsviktig verksamhet. 
Länsstyrelsen har en samordnande och stödjande roll till kommunerna för att 
definiera och prioritera samhällsviktig verksamhet. 
Länsstyrelsen och Trafikverket fortsätter arbetet med sin del av 
beredskapsplanering och tillsammans identifierar ansvarsförhållanden, behov 
och förslag på åtgärder. Identifierade behov och åtgärder delas med berörda 
kommuner.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Beredskap vid brostopp, ställd av Carl Dahlin (M). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Expedierat till: Carl Dahlin (M) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 19  Ärendenummer RS 2025/171 

Svar på interpellation - Vilka konsekvenser har 
dygnsvilan fått för ambulanspersonalen, ställd av 
Martin Kirchberg (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Ambulanspersonal utgör en avgörande del av samhällets krishantering och 
akutsjukvård. Trots detta rapporteras att den arbetsmiljö som erbjuds dem 
har försämrats i samband med förändringar i arbetstidsscheman, vilket 
skapat missnöje och ökat personalomsättningen. En särskilt uppmärksammad 
faktor är övergången från dygnstjänstgöring till kortare arbetspass, en 
förändring som grundar sig i en ny tolkning av EU:s arbetstidsregler. 
Det har framkommit att många ambulansanställda i Region Kalmar län 
upplever att denna förändring påverkat deras arbetsmiljö negativt, samt 
försämrat balansen mellan arbete och privatliv. Samtidigt verkar det saknas 
en systematisk kartläggning av hur dessa förändringar har påverkat 
verksamheten och personalen. 
Med detta som bakgrund vill jag ställa följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande: 

1. Har Region Kalmar län gjort någon analys av hur övergången från 
dygnstjänstgöring till kortare arbetspass har påverkat arbetsmiljön 
och hälsan för ambulanspersonal? 

2. Finns det planer på att genomföra undersökningar bland berörd 
personal för deras erfarenheter och synpunkter? 

3. Vilka åtgärder avser regionen vidta för att förbättra arbetsmiljön och 
öka trivseln bland ambulanspersonalen?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath 
(V), regionråd med ansvar för personalfrågor, som lämnar följande svar: 
”Regionen arbetar kontinuerligt med att förbättra och följa sina anställdas 
arbetsmiljö på flera nivåer, både generellt och kopplat till enskilda 
verksamheter. Samarbete mellan regionen och facken kring arbetssituationen 
är viktigt. Under 2024 arbetades Lokalt avtal om arbetsmiljö och samverkan 
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fram mellan samtliga berörda fackliga organisationer och Region Kalmar 
län. Det syftar till att tillsammans bidra till en fungerande verksamhet, en 
god arbetsmiljö samt verka för en av Sveriges bästa arbetsplatser, säkerställa 
struktur och former/rutiner för delaktighet och inflytande. 
Regionen genomför regelbundet medarbetarenkäter. Dessa är anonyma och 
är avsedda att ge medarbetarna möjlighet att lämna åsikter om sin 
arbetsmiljö utan att det ska kunna kopplas till den enskilde. Utöver detta ges 
medarbetarna möjlighet att komma till tals i bl.a. medarbetarsamtal, det 
systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM) och i dialoger med sina 
skyddsombud. 
Samverkan är en naturlig del av den löpande verksamheten för att involvera 
berörda medarbetare, informera, föra dialog och tillvarata det intresse och 
engagemang som finns, inte minst i ambulansverksamheten. Det gäller 
särskilt nu när överenskommelsen mellan facket och SKR, med skärpta 
regler i Allmänna bestämmelser om dygnsvila, inte ger regionen något annat 
val än att ha kortare arbetspass än tidigare. 
Det sker löpande uppföljning av ambulansverksamheten och arbetsmiljön är 
en central och självklar del av den. Under våren görs en ny uppföljning av 
SAM och till hösten planeras en ny medarbetarenkät. Under året görs en 
särskild kompetenssatsning med fokus på patientsäkerhet och ett säkert 
patientomhändertagande.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vilka konsekvenser har dygnsvilan fått för 

ambulanspersonalen, ställd av Martin Kirchberg (SD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Expedierat till: Martin Kirchberg (SD) 
  Lena Granath (V) 
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§ 20  Ärendenummer RS 2025/165 

Svar på interpellation - Vad gör majoriteten för att säkra 
geriatriska vårdplatser på länssjukhuset, ställd av 
Jimmy Loord (KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande interpellation till Emmy Ahlstedt (C), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Nyligen framkom att en tredjedel, 7 av 21 vårdplatser, på geriatriken på 
länssjukhuset kan komma att stängas på grund av brist på ST-läkare och 
specialistläkare. Stängningen sägs vara tillfällig. Det har dock förekommit 
tidigare att tillfälliga stängningar blivit långvariga eller permanenta. Nu finns 
en oro bland patienter och anhöriga kring att geriatriska patienter kan tvingas 
placeras på andra avdelningar som saknar specialistkompetens inom 
geriatrik. 
Patienterna inom den geriatriska sjukvården är bland de sköraste som 
sjukvården ansvarar för. Det är givetvis viktigt att de får den 
specialistsjukvård de har rätt till. Patientsäkerhet och resursfrågor är ytterst 
ett politiskt ansvar. 
Med anledning av ovanstående vill jag därför fråga Emmy Ahlstedt (C): 

- Vad vilka åtgärder vidtar majoriteten här och nu? - Delar majoriteten 
vår bedömning att regionen behöver fler ST-block inom geriatrik för 
att säkra kompetens på längre sikt?” 

Interpellationssvar 
Emmy Ahlstedt (C) har överlämnat interpellationen till Mattias Adolfson 
(S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar: 
”Vi är väl medvetna om situationen och håller oss orienterade. Kliniken har 
tillfälligt stängt ett antal vårdplatser till följd av en ansträngd arbetssituation 
för klinikens läkare beroende på ett antal vakanser. Orsakerna är 
pensionsavgångar, flytt samt sjukskrivningar. 
Rekryteringsarbete pågår, där man har sökt efter både specialistutbildade och 
utbildningsläkare (ST). Diskussion pågår med potentiella ST-läkare, vad 
gäller specialistläkare så söker man för närvarande utomlands. Vi ser 
svårigheten i att snabbt lösa problematiken och har försäkrat oss om att 
resurser inte är den begränsande faktorn. Vi känner till och står bakom det 
arbete som görs för att rekrytera både specialister och ST-läkare. 
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Majoriteten står helt bakom klinikens strategi som bygger på att bland annat 
rekrytera fler ST-läkare. Dock skall man veta att det finns en begräsning i 
hur många ST-läkare som kliniken kan utbilda samtidigt, varför det är viktigt 
att man även tittar på möjligheten att rekrytera färdiga specialister.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad gör majoriteten för att säkra geriatriska 

vårdplatser på länssjukhuset, ställd av Jimmy Loord (KD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S) 

 
Expedierat till: Jimmy Loord (KD) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 21  Ärendenummer RS 2025/112 

Entledigande av ersättare i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Nina Åkesson Nylander (KD) från uppdraget 
som ersättare i regionfullmäktige. 
Beslut överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Bakgrund 
Nina Åkesson Nylander (KD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktige. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige entledigar Nina 
Åkesson Nylander (KD) från uppdraget. Beslut överlämnas till Länsstyrelsen 
i Kalmar län för ny sammanräkning. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium, daterad den 4 februari 

2025. 
2. Avsägelse från Nina Åkesson Nylander (KD). 

 
Expedierat till: Länsstyrelsen i Kalmar län 

Nina Åkesson Nylander (KD) 
Regionstab kansli 
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§ 22  Ärendenummer RS 2025/273 

Val av ersättare i regionstyrelsen 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Martina Aronsson (S) från uppdraget som 
ersättare i regionstyrelsen. 
Klara Björkum (S) utses till ny ersättare i regionstyrelsen. Uppdraget gäller 
för perioden den 1 mars 2025 till och med den 14 oktober 2026. 

Bakgrund 
Martina Aronsson (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionstyrelsen. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 9 den 27 februari 2025 
regionfullmäktige att entlediga Martina Aronsson (S) från uppdraget, samt 
att utse Klara Björkum (S) till ny ersättare i regionstyrelsen. Uppdraget 
gäller för perioden 1 mars 2025 till och med 14 oktober 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 9 den 27 

februari 2025. 
2. Avsägelse från Martina Aronsson (S). 

 
Expedierat till: Martina Aronsson (S) 
  Klara Björkum (S) 
  Sekreterare regionstyrelsen 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
 

46Comfact Signature Referensnummer: 200028SE



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2025-02-28 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 23  Ärendenummer RS 2024/1686 

Val av ledamot i regionstyrelsen 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Martina Aronsson (S) till ny ledamot i 
regionstyrelsen. Uppdraget gäller för perioden 1 mars 2025 till och med 14 
oktober 2026. 

Bakgrund 
Regionfullmäktige entledigade § 180 den 27–28 november 2024 Cissi 
Hammar (S) från uppdraget som ledamot i regionstyrelsen. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 10 den 27 februari 2025 
regionfullmäktige att utse Martina Aronsson (S) till ny ledamot i 
regionstyrelsen. Uppdraget gäller för perioden 1 mars 2025 till och med 14 
oktober 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 10 den 27 

februari 2025. 
2. Avsägelse från Cissi Hammar (S). 

 
Expedierat till: Martina Aronsson (S) 
  Sekreterare regionstyrelsen 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 24  Ärendenummer RS 2024/1698 

Entledigande av lekmannarevisor i Almi 
Företagspartner AB 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Anna Larsdotter (KD) från uppdraget som 
lekmannarevisor i Almi Företagspartner AB. 

Bakgrund 
Anna Larsdotter (KD) har avsagt sig uppdraget som lekmannarevisor i Almi 
Företagspartner AB. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 4 den 27 februari 2025 
regionfullmäktige att entlediga Anna Larsdotter (KD) från uppdraget som 
lekmannarevisor i Almi Företagspartner AB. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 4 den 27 

februari 2025. 
2. Avsägelse från Anna Larsdotter, daterad den 25 november 2024. 

 
Expedierat till: Anna Larsdotter (KD) 
  Almi Företagspartner AB 
  Region Kalmar läns revisorer 
  Regionstab kansli 
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§ 25  Ärendenummer RS 2024/1698 

Val av ersättare för lekmannarevisor i Kalmar Öland 
Airport AB 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Anna Larsdotter (KD) från uppdraget som 
ersättare för lekmannarevisor i Kalmar Öland Airport AB. 
Folke Pleijert (KD) utses till ny ersättare för lekmannarevisor i Kalmar 
Öland Airport AB. Uppdraget gäller för perioden 1 mars 2025 till och med 
31 mars 2027. 

Bakgrund 
Anna Larsdotter (KD) har avsagt sig uppdraget som lekmannarevisor i 
Kalmar Öland Airport AB. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 5 den 27 februari 2025 
regionfullmäktige att entlediga Anna Larsdotter (KD) från uppdraget samt 
att utse Folke Pleijert (KD) till ny ersättare för lekmannarevisor i Kalmar 
Öland Airport AB. Uppdraget gäller för perioden 1 mars 2025 till och med 
31 mars 2027. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 5 den 27 

februari 2025. 
2. Avsägelse från Anna Larsdotter, daterad den 25 november 2024. 

 
Expedierat till: Anna Larsdotter (KD) 
  Folke Pleijert (KD) 
  Kalmar Öland Airport AB 
  Region Kalmar läns revisorer 
  Regionstab kansli 
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§ 26  Ärendenummer RS 2025/305 

Val av lekmannarevisor för Alvar och Berta Löttigers 
fond 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Folke Pleijert (KD) till lekmannarevisor för Alvar 
och Berta Löttigers fond för reumatiskt sjuka i norra Kalmar län. Uppdraget 
gäller från den 28 februari 2025 till årsstämma eller motsvarande 
verksamhetsåret 2027. 

Bakgrund 
Regionfullmäktige ska utse en lekmannarevisor för Alvar och Berta 
Löttigers fond för reumatiskt sjuka i norra Kalmar län. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 6 den 27 februari 2025 
regionfullmäktige att utse Folke Pleijert (KD) till lekmannarevisor för Alvar 
och Berta Löttigers fond. Uppdraget gäller för perioden 1 mars 2025 till och 
med ordinarie årsmöte 2027. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 6 den 27 

februari 2025. 
 
Expedierat till: Folke Pleijert (KD) 

Alvar och Berta Löttigers fond för reumatiskt 
sjuka i norra Kalmar län 
Region Kalmar läns revisorer 
Regionstab kansli 
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§ 27  Ärendenummer RS 2025/238 

Val av ersättare i styrelsen för Kalmar läns museum 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Daniel Ståhl (V) från uppdraget som ersättare i 
styrelsen för Kalmar läns museum. 
Jan Martinsson (V) utses till ny ersättare i styrelsen för Kalmar läns 
museum. Uppdraget gäller för perioden 1 mars 2025 till och med 31 
december 2026. 

Bakgrund 
Daniel Ståhl (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i styrelsen för 
Kalmar läns museum. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 7 den 27 februari 2025 
regionfullmäktige att entlediga Daniel Ståhl (V) från uppdraget, och utse Jan 
Martinsson (V) till ny ersättare i styrelsen för Kalmar läns museum. 
Uppdraget gäller för perioden 1 mars 2025 till och med 31 december 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 7 den 27 

februari 2025. 
2. Avsägelse från Daniel Ståhl, daterad den 10 februari 2025. 

 
Expedierat till: Daniel Ståhl (V) 
  Jan Martinsson (V) 
  Kalmar läns museum 
  Region Kalmar läns museum 
  Regionstab kansli 
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§ 28  Ärendenummer RS 2025/238 

Val av ersättare i styrelsen för Jenny Nyström och Curt 
Stoopendaals stiftelse 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Daniel Ståhl (V) från uppdraget som ersättare i 
styrelsen för Jenny Nyström och Curt Stoopendaals stiftelse. 
Jan Martinsson (V) utses till ny ersättare i styrelsen för Jenny Nyström och 
Curt Stoopendaals stiftelse. Uppdraget gäller för perioden 1 mars 2025 till 
och med 31 december 2026. 

Bakgrund 
Daniel Ståhl (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i styrelsen för Jenny 
Nyström och Curt Stoopendaals stiftelse. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 8 den 27 februari 2025 
regionfullmäktige att entlediga Daniel Ståhl (V) från uppdraget, och att utse 
Jan Martinsson (V) till ny ersättare i styrelsen för Jenny Nyström och Curt 
Stoopendaals stiftelse. Uppdraget gäller för perioden 1 mars 2025 till och 
med 31 december 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 8 den 27 

februari 2025. 
2. Avsägelse från Daniel Ståhl (V). 

 
Expedierat till: Daniel Ståhl (V) 
  Jan Martinsson (V) 
  Jenny Nyström och Curt Stoopendaals stiftelse 
  Region Kalmar läns revisorer 
  Regionstab kansli 
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§ 29  Ärendenummer RS 2025/91 

Val av nämndeman till Kammarrätten i Jönköping 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Iwona Nasimi från uppdraget som nämndeman 
i Kammarrätten i Jönköping. 
Per Adolfsson utses till ny nämndeman i Kammarrätten i Jönköping. 
Uppdraget gäller för perioden 1 mars 2025 till och med 31 december 2027. 

Bakgrund 
Ivona Nasimi har avsagt sig uppdraget som nämndeman i Kammarrätten i 
Jönköping. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 3 den 27 februari 2025 
regionfullmäktige att entlediga Iwona Nasimi från uppdraget, och att utse 
Per Adolfsson till ny nämndeman till Kammarrätten i Jönköping. Uppdraget 
gäller för perioden 1 mars 2025 till och med 31 december 2027. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 3 den 27 

februari 2025. 
2. Avsägelse från Ivona Nasimi, daterad den 8 januari 2025. 

 
Expedierat till: Iwona Nasimi 
  Per Adolfsson 
  Kammarrätten i Jönköping 
  Regionstab kansli 
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§ 30  Ärendenummer RS 2025/85 

Svar på interpellation - Hur länge ska det dröja tills 
problemen åtgärdas som orsakar allergier på 
Kvinnokliniken vid Västerviks sjukhus, ställd av Bo 
Karlsson (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Bo Karlsson (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Vid vår regiongrupps besök vid Kvinnokliniken på Västerviks sjukhus i 
februari resp. september 2024, uppmärksammades vi på problemen med 
allergier i form av bland annat luftrörsproblem. I svaret på vår interpellation 
i september talades det bl.a. om uppstartade förstudier och att problemet är 
prioriterat. Riktigt så låter det dock inte nu, när problemet åter 
uppmärksammats i media. Nu talas det istället om att försöka hitta en lösning 
inom två år. 
Som vi framhöll i vår förra interpellation är allergibesvär orsakade av brister 
i byggnader inget helt ovanligt och det bör rimligen gå att ha bättre 
framförhållning i detta. Som vi också framhöll gör det faktum att personal 
påverkas negativt till hälsan det nödvändigt att göra något nu. Mot bakgrund 
av de stora problemen med kompetensförsörjning och rekrytering är det än 
mer nödvändigt. 
Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
fråga: 
När kommer konkreta åtgärder att sättas in för att komma till rätta med 
problemen med hus 07 vid Västerviks sjukhus, som orsakar allergiska 
problem hos personal vid Kvinnokliniken och vilka åtgärder rör det sig om?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Mattias 
Adolfson (S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvårdsberedningen, 
som lämnar följande svar: 
”Under hösten 2024 har en uppdaterad inventering gjorts av hela hus 07. 
Ytterligare utredning av innemiljöproblematiken har genomförts, en 
statusbedömning har gjorts avseende all teknik som påverkar inneklimatet 
och en ytskiktsinventering är utförd. Tillsammans med nämnda utredningar 
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har ett förstudiearbete resulterat i ett förslag för att se till åtgärder för att 
hantera trångboddheten för verksamheterna i hus 07. 
Resultatet är en omfattande plan för åtgärder och prioritering av dessa. 
Prioriterade åtgärder, däribland förändrade tryckbilder i ventilationen och 
tätningar av fasaden, är redan påbörjade och åtgärder kommer pågå parallellt 
med att underlag för inriktnings- och genomförandebeslut för ombyggnaden 
i sin helhet tas fram. Tidplanen för åtgärdande med start februari 2025 
sträcker sig minst till sommaren 2026, beroende på hur mycket som kan 
göras under pågående verksamhet och vilka omflyttningar som kan bli 
aktuella. 
Utifrån utredningen av inomhusmiljön görs åtgärder för att förbättra 
kvaliteten på byggnaden. Några exempel är att takbyte på plan 3, utbyte av 
mattor, borttagning av utfackningsväggar i källaren och renovering av 
omklädningsrummen i källaren. De åtgärder som planeras av teknisk 
karaktär är injustering av ventilationen, modernisering av värmesystemet och 
relining av avlopp. 
Projektet ser på möjligheter till utflyttning av viss verksamhet för att frigöra 
yta till den primära verksamheten i huset. Verksamhetsanpassningar görs 
främst på plan 3, men även på delar av plan 5 och 6. Toaletter breddas för 
bättre arbetsmiljö, bättre ytor för läkemedelshantering möjliggörs och badet 
på förlossningen flyttar till mer anpassat rum. 
I samband med dessa åtgärder görs ett underhåll av hela fastigheten som 
innefattar ytskiktsrenovering, byte av dörrar och mattor samt målning av tak 
och väggar. Våtrum renoveras eller fräschas upp, gamla fönster byts och 
allmänbelysningen ses över. En förstudie för att flytta ut patienthotellet för 
att skapa mer yta att disponera för kärnverksamheterna i byggnaden har 
initierats. Förstudien pågår parallellt med åtgärderna i hus 07 som görs för 
att komma till rätta med inomhusmiljöproblematiken.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur länge ska det dröja tills problemen åtgärdas som 

orsakar allergier på Kvinnokliniken vid Västerviks sjukhus, ställd av 
Bo Karlsson (SD). 

2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 
 
Expedierat till: Bo Karlsson (SD) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 31  Ärendenummer RS 2025/323 

Svar på interpellation - Hur garanterar man utländska 
läkares kompetens, ställd av Claus Zaar (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”I Sverige finns tydliga krav och regelverk för att säkerställa att alla 
legitimerade läkare, oavsett om de är utbildade i Sverige eller utomlands, 
uppfyller de medicinska kompetenskrav som ställs. Socialstyrelsen ansvarar 
för att bedöma om den sökande har de kunskaper och färdigheter som krävs i 
enlighet med gällande lagstiftning. 
Trots dessa regelverk har det framkommit rapporter om utbrett fusk och 
allvarliga brister vid vissa internationella läkarutbildningar. En granskning 
från Aftonbladet visar på sådana problem vid flera läkarutbildningar i östra 
och centrala Europa. Detta väcker frågor om hur väl de nuvarande 
valideringsprocesserna fångar upp sådana brister. 
Dessutom har det påpekats att kunskapsprovet för läkare utbildade utanför 
EU/EES, som anordnas av Umeå universitet, är extremt utmanande och har 
en låg godkännandefrekvens. Under perioden januari–juni i år blev endast 68 
av 507 godkända på det teoretiska provet. Detta kan leda till att kompetenta 
läkare inte klarar provet, samtidigt som det finns en risk att de som klarar det 
inte alltid har den praktiska kompetens som krävs. 
Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande: 

1. Hur säkerställer Region Kalmar län att utländska läkare som anställs 
inom regionen har genomgått en adekvat valideringsprocess och 
besitter den kompetens som krävs för att garantera patientsäkerheten? 

2. Vilka åtgärder vidtar regionen för att kontinuerligt utvärdera och 
följa upp kompetensen hos läkare med utländsk utbildning som är 
verksamma inom regionens hälso- och sjukvård? 

3. Finns det inom regionen särskilda stöd- eller introduktionsprogram 
för läkare med utländsk bakgrund för att säkerställa att de integreras 
väl i den svenska vårdkulturen och upprätthåller den standard som 
krävs? 
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Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath 
(V), regionråd med ansvar för personalfrågor, som lämnar följande svar: 
”Det är Socialstyrelsen som validerar legitimationer för läkare utbildade 
utomlands. Utöver detta kan regionen begära att läkare med utländsk 
utbildning överlämnar dokument till Socialstyrelsen för att styrka sina 
kvalifikationer. Detta görs alltid med läkare utbildade utanför EU/EES. 
Regionen gör ingen särskild uppföljning av huruvida Socialstyrelsens 
bedömning är korrekt. Däremot ges stöd till utlandsutbildade läkare i form 
av handledning och andra stödfunktioner. De erbjuds kurs i svenska och 
individuella lösningar för att rustas samt introduktion med information om 
hälso- och sjukvårdslagen, svenska arbetssätt inom vården med mera. 
För alla nyexaminerade läkare finns handledning, oavsett utbildningsland.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur garanterar man utländska läkares kompetens, 

ställd av Claus Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Expedierat till: Claus Zaar (SD) 
  Lena Granath 
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§ 32  Ärendenummer RS 2025/117 

Svar på interpellation - Förbättring av informationen 
kring hjärtstartare, ställd av Chatrine Pålsson Ahlgren 
(KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) har ställt följande interpellation till 
regionstyrelsens ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Hjärtstartare kan rädda liv - om människor kan nå dem och vet var de finns. 
I kollektivtrafiken finns enligt uppgift hjärtstartare i samtliga av länstrafikens 
bussar. Det är bra men kännedomen om att det finns hjärtstartare behöver 
öka. Att veta att det finns hjärtstartare på bussen som kommer körande kan 
rädda liv, om man vet att det finns ombord och man kan vinka till 
busschauffören att stanna. 
Region Kalmar län skickar återkommande ut informationsblad till länets 
invånare. Där har inte hjärtstartare nämnts överhuvudtaget på lång tid. Den 
digitala informationen är inte bättre. En sökning på orden "hjärtstartare" eller 
"defibrillator" ger noll träffar på KLT:s hemsida och på Region Kalmar läns 
hemsida nämns inte heller att det finns hjärtstartare på bussarna. 
Hjärtstartare finns även på hälsocentralerna, detta bör regionen också 
informera länsinvånarna kring. 
Vetskapen om var hjälpen finns behöver öka. Då måste Region Kalmar län 
göra sitt. 
Med anledning av detta vill jag fråga regionstyrelsens ordförande: 

- Vad tänker du göra för att förbättra informationen till invånarna var 
det finns hjärtstartare?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Interpellanten lyfter här en viktig fråga där SCV-majoriteten och Region 
Kalmar län varit mycket aktiva. Bara nyligen fattades beslut kring ett 
medborgarförslag som innebär att Region Kalmar län blir först i landet med 
att placera hjärtstartare utomhus tillgängliga för alla på länets alla 
hälsocentraler. Detta har regionen såväl som vi från politiken och SCV-
majoriteten lyft i lokalmedia, regionwebb och på sociala medier. Detta är 
något vi från SCV-majoriteten kraftigt uppmuntrar andra regioner att ta efter. 

58Comfact Signature Referensnummer: 200028SE



Region Kalmar län 
Datum 
2025-02-28 

 
 

 

 

Vad gäller länstrafiken är Kalmar länstrafiks bussar i linjetrafik samt alla 
fordon som kör sjukresor, färdtjänst och närtrafik utrustade med hjärtstartare. 
Totalt finns det cirka 500 hjärtstartare som rullar i länet varje dag. Förarna 
som kör dessa bussar och fordon är utbildade för att kunna använda 
hjärtstartaren. Fokus på kommunikationen ligger på att informera och trygga 
den huvudsakliga målgruppen, det viss säga resenärerna. 
Information om hjärtstartarna på bussarna finns på alla hållplatsskärmar i 
Kalmar län, där det blir tydligt för den som ska kliva på en buss att det finns 
en hjärtstartare ombord. Budskapet rullar också ombord på bussarna som går 
i linjetrafik, vilket gör att passagerarna kan se det. 
För att bidra till att den som behöver det kan få tag på en hjärtstartare har 
regionen sedan 2021 varit anslutna till sms-livräddare, ett system som larmar 
frivilliga livräddare till platser för ett misstänkt hjärtstopp. Idag har snart 
5500 invånare registrerat sig tjänsten och antalet ökar stadigt. 
Vid ett larm går det ut instruktioner i Sms-livräddarappen där ett par 
personer får uppdraget att ta sig till närmaste hjärtstartare. Sms-livräddare 
använder Hjärtstartarregistrets kartfunktion, som tydligt visar var närmaste 
hjärtstartare finns. Kommunikation om att registrera sig i tjänsten sker 
löpande i regionens kanaler som sociala medier, regionwebb, 
väntrumsskärmar, busskärmar och muntliga möten. Regionens 
blåljusorganisation, länsstyrelsen, kommunerna hjälper löpande till med att 
informera om tjänsten.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Förbättring av informationen kring hjärtstartare, ställd 

av Chatrine Pålsson Ahlgren (KD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Expedierat till: Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
  Angelica Katsanidou (S) 
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§ 33  Ärendenummer RS 2025/284 

Svar på interpellation - Vad händer med 
ambulansstationen i Nybro, ställd av Anni Juhl Nielsen 
(SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Anni Juhl Nielsen (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”I dagsläget är Nybros ambulansstation inrymd i samma byggnad som 
brandstationen, vilket redan idag innebär trånga och begränsade utrymmen 
för ambulanspersonalen. Med Nybro kommuns pågående bygge av en ny 
brandstation uppstår nu frågan om vad som ska hända med ambulansen när 
brandmännen flyttar ut. 
En tänkbar lösning är att ambulansen ska ta över den nuvarande 
brandstationen. Men en av de huvudsakliga anledningarna till att en ny 
brandstation byggs är just att personalutrymmena i den befintliga byggnaden 
är undermåliga, då de är ombyggda från gamla lägenheter och inte är 
anpassade för dagens krav. Därför är det relevant att fråga sig om en sådan 
lösning verkligen är aktuell. 
Regionen måste ha en långsiktig och genomtänkt plan för ambulansens 
framtida placering i Nybro för att säkerställa en god arbetsmiljö för 
ambulanspersonalen och en fortsatt effektiv akutsjukvård för invånarna i 
Nybro med omnejd. 
Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande: 

1. Vilka planer har regionen för ambulansstationen i Nybro efter att 
brandmännen flyttar till den nya stationen? 

2. Är det aktuellt att låta ambulansverksamheten ta över den nuvarande 
brandstationen, och hur ser regionen på de brister i 
personalutrymmena som tidigare påpekats? 

3. Finns det planer på att bygga en helt ny och ändamålsenlig 
ambulansstation för att säkerställa goda arbetsförhållanden och en 
effektiv ambulansverksamhet?” 
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Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Mattias 
Adolfson (S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar 
följande svar: 
”Regionen har ett gällande lokalhyresavtal för ambulanssjukvården i Nybro 
med hyresvärden AB Nybro Brunn. Hyresavtalets giltighet är inte avhängigt 
av att Räddningstjänsten hyr lokaler i samma byggnad. Ambulanssjukvården 
ska fortsatt nyttja sin lokal i Nybro när Räddningstjänsten flyttar ut 
preliminärt sommaren 2026. 
Det finns inget lokalbehov inlämnat från verksamheten och inget aktuellt 
lokalförändringärende i dagsläget. Det finns inget skäl att 
ambulanssjukvården skulle överta hela den yta som Räddningstjänsten 
lämnar. Vad gäller eventuella brister i lokalen så har inte dessa någon 
koppling till att Räddningstjänsten flyttar ut ur lokalen. 
Om det är så att hyresvärden ska genomföra anpassningar i byggnaden för att 
hyra ut Räddningstjänstens nuvarande lokal till annan hyresgäst, som skulle 
kunna påverka ambulanssjukvården på något sätt, kommer en dialog att föras 
med Region Kalmar län som hyresgäst. Ambulanssjukvården genomför just 
nu en inventering av de eventuella konsekvenser Räddningstjänstens flytt 
kan få, särskilt fokus ligger på tekniska funktioner. 
Frågan om framtida prioritering är levande och i denna process ingår Nybro 
och övriga ambulansstationer där det föreligger eventuella behov av 
lokalförändring.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad händer med ambulansstationen i Nybro, ställd av 

Anni Juhl Nielsen (SD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Expedierat till: Anni Juhl Nielsen (SD) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 34  Ärendenummer RS 2025/125 

Svar på interpellation - Hur stor andel av medarbetarna 
genomgår återkommande HLR-utbildning, ställd av 
Jimmy Loord (KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande interpellation till Lena Granath (V), 
regionråd med ansvar för personalfrågor: 
”Kunskap om hur man genomför hjärt- lungräddning räddar årligen många 
liv. Utbildningen och vetskapen kring hur man ska agera i en nödsituation 
kan förebygga allvarliga skador och dödsfall. I Region Kalmar län finns 
möjlighet att genomgå olika HLR-utbildningar genom Kompetenscentrum. 
Rekommendationen är att alla avdelningar/enheter har minst två utbildade 
instruktörer som kan ge grund- och repetitionsutbildningar till alla anställda 
medarbetare på den egna arbetsplatsen. Verksamhetschef är ansvarig för 
organisation och utbildning inom sitt verksamhetsområde. 
Så långt allt väl. Eftersom akuta medicinska tillstånd kan inträffa i alla typer 
av verksamheter är det förstås viktigt att alla medarbetare, inom samtliga 
förvaltningar och på samtliga arbetsplatser, ges denna möjlighet. 
Med anledning av ovanstående vill jag därför fråga Lena Granath (V): 

- Hur stor andel av medarbetarna i de olika förvaltningarna har 
genomgått grund- eller repetitionsövningar inom HLR? 

- Hur stor andel av medarbetarna i de olika förvaltningarna har 
genomgått grund- eller repetitionsövningar inom HLR de senaste tre 
åren? 

- Hur stor andel av regionens arbetsplatser har minst två utbildade 
instruktörer?” 

Interpellationssvar 
Lena Granath (V) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Inom Region Kalmar län ges HLR-utbildning både genom 
kompetenscentrum och lokalt i verksamheterna. För tillfället pågår ett arbete 
för bättre registrering och därför saknas tillgänglig statistik som visar på 
andel medarbetare i de olika förvaltningarna som genomgått grund- eller 
repetitionsövningar inom HLR. 
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Via regionens kompetenscentrum har över 500 instruktörer utbildats. Dessa 
instruktörer har till uppgift att utbilda medarbetare ute i verksamheterna. Hur 
många de i sin tur har utbildat finns inte särskilt registrerat. 
Därtill har kompetenscentrum under 2024 registrerat 804 medarbetare i 
regionens kompetenssystem som genomgått HLR- utbildning. 
Det är viktigt att ett nytt registreringssystem är enkelt och inte blir 
betungande för instruktörerna och att utbildningstillfällen ute i 
verksamheterna kan följas. och att vi visar tillit till det arbete vi gett dem 
förtroende att genomföra.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur stor andel av medarbetarna genomgår 

återkommande HLR-utbildning, ställd av Jimmy Loord (KD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Expedierat till: Jimmy Loord (KD) 
  Lena Granath (V) 
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§ 35  Ärendenummer RS 2025/322 

Svar på interpellation - Hur ska folkhögskolorna bidra 
till kompetensförsörjningen, ställd av Bo Karlsson (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Bo Karlsson (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Sverigedemokraterna har länge krävt att folkhögskolornas roll i den 
regionala utvecklingen stärks och att andelen meningsfulla utbildningar 
maximeras utefter det lokala näringslivets behov eller som förberedande för 
högre studier. Det var därför ett steg i rätt riktning när regionen gjorde en 
utredning om möjliga yrkesutbildningar på gymnasienivå som 
folkhögskolorna skulle kunna erbjuda. Sverigedemokraterna krävde i 
november i vårt förslag till budget att det ska utarbetas en handlingsplan för 
detta för att utifrån utredningens förslag förverkliga fler yrkesutbildningar. 
Förslaget röstades ner av den S-ledda majoriteten, men nuvarande 
verksamhetsplan slår ändå fast att andelen yrkesutbildningar som speglar 
arbetsmarknadens behov ska öka. 
Vi är samtidigt kritiska mot att folkhögskolornas verksamhetsplan fokuserar 
på att bryta könsmönster i studieval, påståenden om att män och kvinnor 
värderas olika i arbetslivet samt prioritering av allmänna kurser och 
integration av utrikesfödda. Vi ifrågasätter också hur kravet på en stark 
kulturprofil med många estetiska utbildningar går ihop med behovet av 
yrkesutbildningar för bristyrken. 
Risken är uppenbar att dessa mål upplevs som splittrade och att fokus på 
könsfördelning och estetik krockar med yrkesutbildningarnas syfte. Det är 
därför avgörande att skolorna prioriterar resurser för yrkesutbildningarna och 
säkerställer behörig lärarkompetens. Avgörande för det, i sin tur, borde vara 
att genomlysa hur befintliga yrkesutbildningar vid resp. skola lever upp till 
och stämmer överens med nationella studieplaner och att det finns behörig 
lärarkompetens för yrkesutbildningarna. 
Sverigedemokraterna vill därför ställa följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande: 

1. Hur ser du på att det i folkhögskolornas verksamhetsplan refereras till 
t.ex. ”att bryta traditionella könsmönster” när det gäller studieval, 
eller att skolorna ska ha en stark kulturprofil och hur rimmar detta 
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med de ökade förväntningarna på att folkhögskolorna i högre grad 
bidrar till kompetensförsörjningen i vårt län? 

2. Vilken lärarkompetens finns idag på befintliga yrkesutbildningar på 
regionens folkhögskolor, i förhållande till resp. utbildnings krav? 

3. Hur överensstämmer resp. yrkesutbildnings och skolas studieplan 
med resp. nationella studieplan? 

4. Hur ser anställningsbarheten ut för de studerande som gått resp. 
yrkesutbildning vid resp. skola? 

5. Vad gör du för att skynda på processen med att stärka upp 
yrkesutbildningarna vid folkhögskolorna och att öka antalet 
yrkesutbildningar och för att skolorna ska vara rustade för detta, både 
när det gäller kompetens och att ge en fullgod utbildning för resp. 
yrke?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Karin 
Helmersson (C), regionråd med ansvar för regional utveckling, som lämnar 
följande svar: 
”Bo Karlsson (SD) har i en interpellation till mig ställt 5 frågor. Jag kan 
inledningsvis konstatera att jag och Sverigedemokraterna har helt olika syn 
på folkhögskolornas roll. 

1. Hur ser du på att det i folkhögskolornas verksamhetsplan refereras till 
t.ex. ”att bryta traditionella könsmönster” när det gäller studieval, 
eller att skolorna ska ha en stark kulturprofil och hur rimmar detta 
med de ökade förväntningarna på att folkhögskolorna i högre grad 
bidrar till kompetensförsörjningen i vårt län? 
Till skillnad från Bo och Sverigedemokraterna så vågar jag erkänna 
att vi idag har ett samhälle som är starkt kopplat till olika 
könsmönster och jag ser det som mycket viktigt att våra 
folkhögskolor är med och bidrar till att bryta dessa. Folkhögskolorna 
ska vara en plats där alla känner sig sedda och välkomna. Att bryta 
traditionella könsmönster inom bildning och utbildning är viktigt av 
flera skäl, både för individen och för samhället som helhet. 
Traditionella könsmönster, som att vissa ämnen eller yrken anses 
vara "för kvinnor" eller "för män," kan begränsa individens 
valmöjligheter. Om de traditionella könsrollerna luckras upp kan 
också representationen av kvinnor inom exempelvis teknik och 
industri öka, likväl som ökad andel män inom vård och undervisning. 
Detta bidrar till mer balanserade och idérika arbetsmiljöer samt leder 
till en utjämning av arbetsmarknadens konstaterade löneskillnader. 
Gällande skolornas kulturprofil, oavsett om det handlar om musik, 
teater, bildkonst, textbearbetning eller digital produktion, får 
deltagarna chans att uttrycka sig på ett sätt som ofta inte prioriteras 
inom andra utbildningsformer. Detta kan vara avgörande för 
deltagares självkänsla och personliga utveckling. Det är också en del 
i de utbildningar som är grunden för utbildning inom kulturella 
näringar. Kursinnehåll kopplat till kultur ger också möjlighet att 
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reflektera över samhällsfrågor, historiska sammanhang och 
personliga erfarenheter, likväl som nutida omvärldsanalys. 
Profilering ger en större variation av människor med olika 
erfarenheter och identiteter, vilket skapar en inkluderande och öppen 
lärmiljö på folkhögskolorna. 
Villkoren för statsbidrag framskriver också behovet av 
folkhögskolors profilering vilket även regiondrivna folkhögskolor 
behöver hörsamma för att inte riskera att bli ifrågasatta. 

2. Vilken lärarkompetens finns idag på befintliga yrkesutbildningar på 
regionens folkhögskolor, i förhållande till resp. utbildnings krav? 
Lärarkompetensen är idag hög på befintliga utbildningar där det 
absoluta flertalet antingen har varit, eller för närvarande är, 
professionellt verksamma inom det yrke som utbildningen syftar till. 
Det professionella yrkesutövandet kompletteras också med 
pedagogisk utbildning/examen i form av exempelvis lärarutbildning 
på högskolenivå, folkhögskollärarprogrammet och/eller kurser inom 
folkhögskolans idé och pedagogik. 

3. Hur överensstämmer resp. yrkesutbildnings och skolas studieplan 
med resp. nationella studieplan? 
Folkhögskolornas studieplaner stämmer väl överens med nationella 
studieplaner, där sådana finns. Kursansvariga lärare granskar och 
jämför kontinuerligt folkhögskolornas studieplaner med de nationella 
motsvarigheterna. Yrkesutbildningarna har också specifika 
branschråd där representanter från skolorna och branscherna/yrkena 
ingår för att exempelvis jobba med kvalitetssäkring och 
kursutveckling. Skolornas representanter ingår också i 
utbildningsspecifika nationella nätverk där exempelvis 
studieplanernas innehåll jämförs och utvecklas, likväl som kollegialt 
lärande och utbyten mellan aktuella skolor. 

4. Hur ser anställningsbarheten ut för de studerande som gått resp. 
yrkesutbildning vid resp. skola? 
Vid senaste mätningen gällande helåret 2024 hade 75 procent av 
deltagarna som gått yrkesutbildningar fått arbete inom specifikt 
yrkesområde. Högsta utfallet utgjorde gruppen medicinska 
sekreterare där resultatet var 91 procent. Flera deltagare som inte 
började yrkesarbeta fortsatte med studier på olika nivåer. En mindre 
andel yrkesarbetade inom annat yrkesområde. 

5. Vad gör du för att skynda på processen med att stärka upp 
yrkesutbildningarna vid folkhögskolorna och att öka antalet 
yrkesutbildningar och för att skolorna ska vara rustade för detta, både 
när det gäller kompetens och att ge en fullgod utbildning för resp. 
yrke? 
Folkhögskolorna arbetar kontinuerligt för att utveckla och anpassa 
yrkesutbildningarna efter kompetensbehoven, både regionalt och 
lokalt. Men jag vill vara tydlig att uppdraget är tydligt bredare än 
rena yrkesutbildningar. Att bilda, att kunna läsa in grundläggande 
behörighet eller att utvecklas kreativt är också en del av uppdraget. 
Sedan flera år tillbaka förs regelbunden dialog med regionala och 
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kommunala branschföreträdare och arbetsgivare med behov av 
svårrekryterad specifik kompetens. Inklusive specifika förvaltningar 
inom Region Kalmar län. Dialogen leder till att kursutbud och 
innehåll anpassas efter arbetsgivarnas önskemål, för att få så hög 
anställningsbarhet som möjligt efter avslutad yrkesutbildning. 
Ytterligare underlag för kursutvecklingen hämtas från 
Arbetsförmedlingens, SCB:s och Region Kalmar läns 
bristyrkesanalyser. Folkhögskolorna ingår även i den regionala 
utvecklingsförvaltningens arbete inom strategisk 
kompetensförsörjning. Tidigare genomförd utredning av behovet av 
bristyrkesutbildningar på motsvarande gymnasienivå utgör också del 
av folkhögskolornas kontinuerliga kursplanering. Hög kompetens, 
samt erfarenhet, hos undervisande lärare är alltid en nyckel för att nå 
studiemålen för respektive deltagare. Kompetens och erfarenhet 
skrivs alltid fram i exempelvis kravprofiler och annonstexter i 
samband med rekryteringar. Pågående dialoger med branschråd, 
nationella nätverk och praktikplatser är fortsatt viktiga för att ge 
fullgod utbildning, och inte minst, att nogsamt lyssna in vad 
skolornas deltagare tycker och tänker om respektive yrkesutbildning. 
Avslutningsvis är det viktigt att komma ihåg att folkhögskolornas 
samlade kursutbud till stor del är beroende av den statliga 
inriktningen för folkbildningen och villkoren för de specifika 
statsbidragen. Kursutbudet behöver tydligt svara mot de statligt 
angivna syftena med stödet och specifika skrivningar om kursutbud 
och innehåll i villkoren för statsbidragen. 
Med andra ord är det svårt att utöka andelen yrkesutbildningar på ett 
alltför kraftfullt sätt. Regionens skolor är idag fullbelagda och når 
ingångsvärdena gällande statsbidrag med marginal, vilket innebär att 
om nya kurser ska tillskapas måste andra avslutas och plockas bort 
från utbudet.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur ska folkhögskolorna bidra till 

kompetensförsörjningen, ställd av Bo Karlsson (SD). 
2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C). 

 
Expedierat till: Bo Karlsson (SD) 
  Karin Helmersson (C) 
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§ 36  Ärendenummer RS 2025/259 

Svar på interpellation - När kan patienter i Kalmar län få 
en cancerscreening som inkluderar AI, ställd av Malin 
Sjölander (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Malin Sjölander (M) har ställt följande interpellation till Mattias Adolfson 
(S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”De senaste åren har den så kallade AI-tekniken tagit stora språng och finns 
nu i allas vår vardag. Så även i sjukvården. Vid universitetssjukhusen har 
omfattande studier genomförts, med hundratusentals patienter som grund, 
inom exempelvis mammografi. Även S:t Görans sjukhus i Stockholm har 
infört AI, liksom sjukvården i Halland, Jämtland, Västernorrland och 
Västerbotten. I region Värmland har man nu gått från forskningsstadiet till 
att nu använda AI-baserat verktyg i klinisk drift. 
Med AI som stöd har forskningen visat att fler cancerfall kan upptäckas än 
tidigare, men också att man kan avfärda misstänkta tumörer som annars 
vållat onödig oro hos patienten. I dag granskas mammografibilder oftast av 
två radiologer, men i de regioner där AI-granskning har införts sker 
granskningen i stället av en radiolog tillsammans med AI. Detta är med 
andra ord även en fråga om kompetensförsörjning. 
Redan våren 2024 aktualiserade Moderaterna, Kristdemokraterna och 
Liberalerna detta i regionstyrelsen då vi skickade in ett nämndinitiativ om att 
göra ett kunskapslyft för regionens förtroendevalda inom AI. Svaret var då 
att Region Kalmar län ska avvakta SKR:s arbete med detta och att man bland 
annat behöver ta fram strategier innan arbete kan påbörjas. 
På regionstyrelsen den 6 februari 2025 fattades äntligen beslut om en AI-
strategi för Region Kalmar län, vilket rimligen borde riva de hinder som 
funnits för att även Kalmar läns invånare kan få AI-stödd cancerscreening. 
Med anledning av detta vill jag fråga Mattias Adolfsson: 

- När kan kvinnor i Kalmar län räkna med att få AI-granskade 
mammografibilder? 

- Hur ser den politiska majoritetens plan ut för att Region Kalmar län 
inte ska hamna på efterkälken och tillse att patienterna i Kalmar län 
får likvärdig vård jämfört med övriga Sverige? 

- Hur ser kompetensen ut gällande regionens medarbetare och AI?” 
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Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Region Kalmar län ligger i topp gång på gång när man mäter medicinska 
resultat, strukturjusterad kostnad och upplevelse av vården bland annat. 
Genom vår strategi för utveckling ”Varje dag lite bättre – kraften hos 
många!” bygger vi framgång genom medarbetardriven utveckling och 
oavsett område skapar en stark förbättringsförmåga grunden för att kunna 
anpassa sig snabbt. En implementering av AI inom exempelvis 
cancerscreening bör ske inom ramen för det sjukvårdsregionala samarbetet 
där frågan är ständigt aktuell. 
Region Kalmar har genom att en av våra radiologer representerar Sydöstra 
sjukvårdsregionen i den nationella expertgruppen för mammografiscreening 
full insyn i den nationella utvecklingen på området. Vi ser det som ytterst 
sannolikt att AI som ett verktyg i mammografiscreeningen kommer att 
införas i regionen. 
I det nya nationella vårdprogrammet för bröstcancerscreening som 
publicerades 2024 framgår tydligt att om en screeningenhet inför AI i 
granskningen av mammografibilderna så skall det ske inom ramen för ett 
ordnat införande med noggrann monitorering av algoritmens prestanda och 
påverkan på de kvalitetsindikatorer som finns. Detta speglar att metoden 
ännu är ofullständigt utvärderad och ligger till grund för att regionens 
radiologer anser att man bör avvakta med införande. 
Med det sagt har vi nu byggt en bas genom att sätta ramarna för ansvarsfull 
användning i relation till lagar, säkerhet och andra viktiga delar. Därefter kan 
vi öka kompetensen och behovsdrivet tillsammans utveckla användningen av 
AI som verktyg. Som ett första steg kommer medarbetare att erbjudas 
utbildning i AI-act. Därefter kan vi, via vår samverkan med LNU, erbjuda 
olika utbildningsinsatser som är anpassade efter verksamheternas behov. Det 
finns även tidiga planer för mer praktiska workshops i användandet. I båda 
delarna har vi en god nytta av vår samverkan och nära samarbete med 
universitetet.” 

Handlingar 
1. Interpellation - När kan patienter i Kalmar län få en cancerscreening 

som inkluderar AI, ställd av Malin Sjölander (M). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S) 

 
Expedierat till: Malin Sjölander (M) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 37  Ärendenummer RS 2025/319 

Svar på fråga - Vad kostar länets mer ambitiösa mål av 
EU:s Clean Vehicle Directive skattebetalarna, ställd av 
Martin Kirchberg (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande fråga till regionala 
utvecklingsnämndens ordförande Karin Helmersson (C): 
”I förslaget till ”Fossilbränslefri Region 2030, handlingsprogram 2026–
2028”, som är under politisk behandling, omnämns på sid. 6 att länsmålen är 
ambitiösare än EU:s direktiv ”Clean Vehicle Directive”. Vad som är 
ambitiösare anges dock inte, än mindre kostnaden och nyttan av detta. 
Därför önskar jag få svar på följande frågor från regionala 
utvecklingsnämndens ordförande: 

1. På vilket sätt är länsmålen mer ambitiösa? 
2. Vad är merkostnaden för och nyttan av denna ambitiösare tolkning 

för Region Kalmar län och för länets medborgare?” 

Svar på fråga 
Karin Helmersson (C) lämnar följande svar på frågan: 
”Martin Kirchberg har ställt frågor till mig om regionens målsättning för att 
nå en fossilbränslefri region 2030. Att Sverigedemokraterna i Kalmar län 
inte tror på klimatförändringarna och att det således inte behöver göras några 
insatser är ett välkänt faktum och det är en tydlig skiljelinje mellan mig och 
Martin. 
Martin frågar på vilket sätt regionens mål är mer ambitiösa än EU:s ”Clean 
Vehicle Directive” (CVD). Region Kalmar läns mål är ambitiösare på så sätt 
att de handlar om 100% fossilfri energianvändning år 2030. Då ingår fossilfri 
el och vätgas, men också till exempel RME, biogas, etanol och andra 
biodrivmedel. (Förutsatt att bränslet är framtaget på ett hållbart sätt.) 
Martin ställer också en fråga om vad detta kostar regionens skattebetalare. 
Jag skulle egentligen vilja vända på frågan, vad kostar det om vi inte gör 
något? Jag kan dock börja med att konstatera att för Region Kalmar län 
gäller att egna fordon samt upphandlade vägtransporter idag är fossilfria. 
D.v.s. ingen merkostnad jämfört med idag i dessa delar. 
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Klimatförändringar orsakar ekonomiska förluster redan idag. De ekonomiska 
förluster som orsakats av extremväder och klimatrelaterade händelser 
uppgick till exempel till drygt 487 miljarder euro i EU åren 1980–2020. 
Detta är betydligt mer än vad EU spenderar under två år på samtliga sina 
politikområden och program. SKR konstaterar att miljarder krävs för 
klimatanpassningar redan idag. Kostnaderna för översvämningar, och 
insatser för att skydda mot sådana, uppgår till tiotals miljarder runtom i 
Sverige. Svenskt Vatten har beräknat att investeringsbehovet i VA-sektorn i 
Sverige har ökat från 16 till 23 miljarder kronor per år, till följd av 
klimatförändringar. Bara detta motsvarar, omräknat till antal invånare i 
Kalmar län, ökade kostnader på 160 miljoner kronor per år.” 

Handlingar 
1. Fråga - Vad kostar länets mer ambitiösa mål av EU:s Clean Vehicle 

Directive skattebetalarna, ställd av Martin Kirchberg (SD). 
2. Svar från Karin Helmersson (C). 

 
Expedierat till: Martin Kirchberg (SD) 
  Karin Helmersson (C) 
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§ 38  Ärendenummer RS 2025/344 

Svar på fråga - Dags att följa Folkhälsomyndighetens 
rekommendation, ställd av Jimmy Loord (KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande fråga till Mattias Adolfson (S), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Folkhälsomyndigheten rekommenderar vaccination mot HPV för alla 
ovaccinerade individer till och med 26 års ålder, oberoende av kön, för att 
minska risken för HPV-relaterad cancer. Medan många flickor i samma 
åldersgrupp redan har fått sitt skydd genom nationella vaccinationsprogram, 
har killar födda 2008 eller tidigare inte erbjudits vaccin. 
Vaccination för alla individer till och med 26 års ålder är det bästa och mest 
kostnadseffektiva sättet att skydda våra unga mot HPV den cancer som 
viruset orsakar. 
Trots detta så följer Region Kalmar län ännu inte Folkhälsomyndighetens 
rekommendation. Är det något du är beredd att vi tillsammans ändrar på?” 

Svar på fråga 
Mattias Adolfson (S) har överlämnat frågan till Emmy Ahlstedt (C), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar: 
”Jimmy Loord har ställt en fråga till mig om när Region Kalmar ska börja 
erbjuda HPV-vaccin till alla ovaccinerade personer upp till 26 år enlig 
folkhälsomyndigheten rekommendationer. 
Folkhälsomyndigheten har mycket riktigt kommit med en rekommendation 
gällande HPV vaccination för alla upp till 26 år Region Kalmar län bereder 
just nu frågan gällande pojkar men i och med att rekommendationen syftar 
till samtliga upp till 26 år inkluderar det också flickorna som ännu inte fått 
vaccin. Region Kalmar län har i skrivande stund ett stort fokus på att klara 
målet för kvinnor inom ramen för projektet "utrota livmoderhalscancer". Fler 
regioner, däribland Kalmar län, har dessutom valt att inom ramen för 
projektet bredda målgruppen till fler årskullar för att "bli klar" med alla 
flickor inom ramen för projektet. 
Sydöstra Sjukvårdsregionen har kommit överens om att gå i takt i 
vaccinationsfrågan och beredningen av den kommande vaccinationen för 
pojkar sker därmed i dialog inom sydöstra. Min bedömning är att starten 
ligger nära i tid men det är svårt att vara mer precis än så i detta skede.” 
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Handlingar 
1. Fråga - Dags att följa Folkhälsomyndighetens rekommendation, 

ställd av Jimmy Loord (KD). 
2. Svar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Expedierat till: Jimmy Loord (KD) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 39  Ärendenummer RS 2025/342 

Svar på fråga - Kommer ni återställa språket på 
officiella informationssidor, ställd av Malin Sjölander 
(M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Malin Sjölander (M) har ställt följande fråga till Emmy Ahlstedt (C), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Under de senaste veckorna har det förts en intensiv debatt kring förslaget 
från en statlig utredare att ändra språket i den svenska abortlagstiftningen, 
där ordet ”kvinna” föreslås ersättas med exempelvis ”person” eller ”den som 
är gravid”. Liknande förändringar går att se på 1177.se, där det står bland 
annat ”livmoderbärare” i stället för ”kvinna”, eller ”du som har manligt 
personnummer” i stället för ”man”. 
1177.se är en av landets viktigaste informationskällor för vård och hälsa och 
bör erbjuda trygg, tydlig och lättförståelig information för alla, oavsett 
språklig bakgrund. Att då experimentera med svenska språket framstår inte 
som patientsäkert. 
Med anledning av detta undrar jag: 

- Kommer du att vidta åtgärder för att återställa språket på de officiella 
informationssidor som inte använder ordet kvinna och man, för att 
upprätthålla patientsäkerheten och undvika missförstånd?” 

Svar på fråga 
Emmy Ahlstedt (C) lämnar följande svar på frågan: 
”Malin Sjölander har ställt en fråga till mig om språkbruket på 1177.se och 
hur vi säkerställer att detta är patientsäkert. 
Precis som Malin skriver i sin fråga så är 1177.se en av landets största 
informationskällor för vård och hälsa. Jag tycker att det är viktigt att alla kan 
känna sig ”hemma” i den information som ges, att den tilltalar läsaren på ett 
sådant sätt att alla kan känna sig inkluderade och att informationen gäller just 
dem. Dock så delar jag Malins inställning att patientsäkerheten är oerhört 
viktig och att informationen inte får vara formulerad på ett sådant sätt att den 
kan missförstås. 
Informationen som finns på 1177.se hanteras till största del av Inera. Enligt 
Inera så är det inga förändringar kring man och kvinna med de har under en 
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längre tid arbetat med ett du-tilltal för att göra texterna från den nationella 
redaktionen mer tillgängliga och angelägna. 
Malin lyfter två exempel på formuleringar i sin fråga och när jag själv söker 
på 1177.se så kan jag t.ex. inte hitta ”livmoderbärare”, dock får jag en träff 
på ”manligt personnummer”. Därmed inte sagt att dessa exempel inte 
existerar och Malin får gärna visa mig var hon hittat dessa och ev. fler 
exempel så ska jag ta med mig dessa i framtida dialoger.” 

Handlingar 
1. Fråga - Kommer ni återställa språket på officiella informationssidor, 

ställd av Malin Sjölander (M). 
2. Svar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Expedierat till: Malin Sjölander (M) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 40  Ärendenummer RS 2025/39 

Anmälningsärenden 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

Anmälningar 
Följande anmälningsärenden anmäls till regionfullmäktige för kännedom: 

1. Inkomna motioner och medborgarförslag: 
a. Motion - Inför en kulturgaranti för unga, ställd av Carl Dahlin 

(M) och Daniel Lindvall (M) (RS 2024/1702). 
b. Motion - Bifoga parkeringsbiljett till kallelser, ställd av 

Jimmy Loord (KD), Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) (RS 
2024/1753). 

c. Motion - Instifta ett årligt arbetsmiljöpris i Region Kalmar 
län, ställd av Malin Sjölander (M), Monica Ljungdahl (M), 
Åsa Ottosson (M), Sven Sparavec (M) (RS 2024/1789). 

d. Motion - Pilotprojekt för att utveckla nära vård inom 
ungdomspsykiatrin i Region Kalmar län, ställd av Malin 
Sjölander (M) (RS 2025/122). 

e. Motion - Erbjud pojkar vaccination mot HPV-infektioner, 
ställd av Jimmy Loord (KD) (RS 2025/253). 

f. Motion – Att ha en funktionsvariation för en dag, ställd av 
Carl Dahlin (M) (RS 2025/285). 

g. Motion - Sluta missgynna flyget, revidera regionens 
resepolicy, ställd av Martin Kirchberg (SD) (RS 2025/349). 

h. Medborgarförslag - Vaccination mot covid-19 bör upphöra då 
riskerna för biverkningar är alldeles för stora (RS 2024/1733). 

i. Medborgarförslag - Inför lagen om valfrihetssystem (LOV) 
på Läkemedelsassisterad behandling vid opioidberoende 
(LARO) (RS 2024/1764). 

j. Medborgarförslag - Tillgången till ambulans i Löttorp (RS 
2024/1782). 

k. Medborgarförslag - "Samtalssäte" på alla bussar som går i 
persontrafik inom KLT (RS 2025/143). 
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2. Protokoll från regionstyrelsen, nämnder och beredningar: 
a. Protokoll från regionstyrelsen 11 december 2024 (RS 2024/7) 

samt 6 februari 2025 (RS 2025/2). 
b. Protokoll från regionala utvecklingsnämnden 20 november 

och den 20 november § 183 (omedelbart justerad) 2024 (RS 
2024/20) samt 15 januari 2025 (RS 2025/15). 

c. Protokoll från kollektivtrafiknämnden 11 november 2024 (RS 
2024/21) samt 16 januari 2025 (RS 2025/18). 

d. Protokoll från patientnämnden 22 februari 2024, 18 april 
2024, 19 september 2024 och 5 december 2024 (RS 2024/24). 

e. Protokoll från beredningen för hälso- och sjukvård 5 
december 2024 (RS 2024/17). 

f. Protokoll från beredningen för hållbarhet och folkhälsa 4 
december 2024 (RS 2024/16). 

g. Protokoll från beredningen för forskning, utveckling och e-
hälsa 3 december 2024 (RS 2024/15).   

3. Övriga anmälningsärenden: 
a. Protokoll från revisorerna 21 januari 2025 (RS 2025/45). 
b. Protokoll från samverkansnämnden för Sydöstra 

sjukvårdsregionen 21–22 mars 2024, 31 maj 2024, 27 
september 2024 och 6 december 2024 (RS 2024/36). 

c. Basgranskningar 2023 – regionstyrelsen, nämnder och 
beredningar. 

d. Fördjupad granskning av preventiv hälso- och sjukvård med 
svar från regionstyrelsen (RS 2024/1050).  
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Kollektivtrafiknämnden Region Kalmar län 

Sammanträde 2024-11-21 

Ärende 14. Trafikförsörjningsprogram 2025-2033 

 

Protokollsanteckning  

Trafikförsörjningsprogrammet är länets viktigaste 

styrdokument för kollektivtrafikens utveckling. 

Kollektivtrafiken ska i sin tur bidra till en hållbar 

regional utveckling vilket förutsätter en nära 

samverkan med en rad andra aktörer.  

M/KD-Alliansen ser det som glädjande att regionen 

kommit framåt i framtagandet av den 

arbetsmarknadsområdesvisa indelningen av länet vad 

gäller kollektivtrafiken. På så vis synkroniseras 

behovet av resande till och från arbetet på ett bra och 

kostnadseffektivt sätt, vilket stärker regionen som 

helhet. 

Vad vi saknar är ett större fokus på digitalisering, 

ett större glesbygdsperspektiv, och ett mer 

ambitiöst program för särskilda persontransporter.  

Kalmar län är sett till sin yta glest befolkat och på stora 

delar är linjetrafik varesig ekonomiskt eller 

miljömässigt försvarbart. Men att helt ta bort 

kollektivtrafiken slår hårt mot inte minst ungdomar och 

äldre, som kanske saknar tillgång till bil, men som 

ändå behöver handla, åka på aktiviteter eller besöka 

vänner. 

I Värmland har man på flera orter utvecklat närtrafiken 

digitalt med bokning i realtid och kallar modellen för 

”dynamisk trafik”. Genom ett telefonsamtal eller 

applikation kan man enkelt boka och betala för sin resa och genom ruttoptimering styrs 

chauffören/bussen till olika upphämtningar.  
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Denna modell har gjort att linjelagd trafik har kunnat läggas ner och ersättas med detta 

färdsätt utan protester, och det kollektiva resandet har ökat enormt på dessa orter – vilket 

också ökar attraktionen och miljöfördelarna.  

Jämfört med för bara 20 år sedan så läser vi på ett annat sätt, handlar på ett annat sätt, jobbar 

på ett annat sätt, betalar på ett annat sätt och vi dejtar på ett annat sätt. Det vore 

anmärkningsvärt om vi inte också skulle kunna resa på ett annorlunda mer effektivt sätt. 

 

Särskilda persontransporter  

Under 2022 genomfördes drygt 600 000 

särskilda persontransporter i länet, ledsagare 

inkluderat. 

Människorna som använder denna restyp är inte 

sällan de som är allra skörast i samhället. Därför 

hade vi önskat en djupare analys inför införande 

av länsfärdtjänst och att man hade satt högre mål 

kring funktionshinderanpassning av resandet.  

 

 

 

 

Med respekt för majoritetsförhållandena lägger vi inga skarpa yrkanden i detta ärende, men vi 

förbehåller oss rätten att agera kring trafikförsörjningen under kommande år, och i enskilda 

ärenden göra kollektivtrafiken mer attraktiv, medborgarvänlig och mer anpassad utifrån 

enskildas särskilda behov. 

Carl-Wiktor Svensson (KD) 

Magnus Hultman (M) 

Chatrine Pålsson- Ahlgren (KD) 
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